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Starosta chce audytu szpitala.
To polityczna hucpa - odpowiada
mu Anna Mieczkowska

- Ja z tego miejsca pragnê bardzo gor¹co zaapelowaæ do pana
starosty, aby nie tworzy³ wokó³ szpitala atmosfery grozy, a miesz-
kañców uspokoiæ tym samym, ¿e szpital ten jest w dobrej kondycji
finansowej i us³ugi medyczne œwiadczone przez pracuj¹cych tam
lekarzy i ca³y personel medyczny odpowiadaj¹ wysokim standar-
dom. Moim zdaniem czas najwy¿szy zakoñczyæ ten teatr jednego
aktora i ujawniæ prawdziwe powody, którymi kieruje siê pan sta-
rosta Saæ, buduj¹c wokó³ œwietnie funkcjonuj¹cej jednostki at-
mosferê grozy i niepokoju. Moim zdaniem nie s¹ to powody me-
rytoryczne, a tylko i wy³¹cznie polityczne.

Bal gimnazjalny w „Jedynce”

Jak co roku o tej porze nasi trze-
cioklasiœci bawili siê na balu gim-
nazjalnym, który odby³ siê 21
czerwca. Uroczystoœæ rozpoczê-
³a siê przy dŸwiêkach poloneza,
którego uczniowie zatañczyli na
œwie¿ym powietrzu, w otoczeniu
zieleni drzew, co stworzy³o nieza-
pomniany, romantyczny nastrój i
zapewni³o wiele przyjemnych
wra¿eñ.

Jak to by³o z wod¹ w Gryficach... Wolontariusze
w szpitalu
i przedszkolu

Budowa portu
w Mrze¿ynie
bez utrudnieñ

Pracowity
tydzieñ
sportowców
„Mokasyna”
P³oty

Konsultacje
w sprawie
obejœcia
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Gazeta Powiatowa

Jak co roku o tej porze nasi trze-
cioklasiœci bawili siê na balu gim-
nazjalnym, który odby³ siê 21
czerwca. Uroczystoœæ rozpoczê³a
siê przy dŸwiêkach poloneza, które-
go uczniowie zatañczyli na œwie¿ym
powietrzu, w otoczeniu zieleni
drzew, co stworzy³o niezapomniany,
romantyczny nastrój i zapewni³o
wiele przyjemnych wra¿eñ.

Przy ostatnich akordach muzyki
tañcz¹cy weszli do przystrojonej
sali, gdzie zostali powitani gromkimi
brawami, po czym g³os zabrali dy-
rektor szko³y pan Z. H³¹d i wicedy-
rektor Katarzyna Kulikowska-Lew,
którzy podziêkowali rodzicom i wy-
chowawcom za przygotowanie balu
i ¿yczyli trzecioklasistom udanej za-
bawy i powodzenia na dalszej drodze
ich edukacji.

„Niech ¿yje bal” - te s³owa da³y
pocz¹tek zabawie. Wreszcie nast¹pi-
³a d³ugo wyczekiwana chwila - mu-
zyka zagra³a i rozpoczê³y siê tañce.
Wszyscy bawili siê znakomicie, a w
przerwach czeka³ na zmêczonych,
ale uœmiechniêtych uczniów poczê-

„Poloneza czas zacz¹æ…”

Bal gimnazjalny w gryfickiej „Jedynce”

stunek. Atmosfera by³a wyj¹tkowa,
zabawa przednia, towarzystwo sym-
patyczne. Jedynym cieniem tego
wydarzenia by³a myœl, ¿e to ostatnie
spotkanie w takim gronie. Na trzecio-

klasistów od wrzeœnia czekaj¹ nowe
szko³y, nowi ludzie…

Jeszcze przed nami uroczyste
po¿egnanie absolwentów, a potem
nasze drogi siê rozejd¹. ̄ al siê roz-

stawaæ, ale trzeba cieszyæ siê z tak
radosnego wieczoru, który zosta³
uwieczniony na setkach zdjêæ, które
bêd¹ niepowtarzaln¹ pami¹tk¹.
Dziêkujemy wszystkim za udany,
pe³en wra¿eñ bal!

Sylwia Oszczyk, Gimnazjum nr 1

Gryficki Dom Kultury oraz
partnerzy Gmina Gryfice i Parafia
pw. WNMP w Gryficach zapraszaj¹
w dniu 29 czerwca 2013 r. (sobota)
na  „GRYFICK¥ NOC KULTURY”.

W programie:
GODZ.19.00 KOŒCIÓ£ PW.

WNMP  - Krzysztof Chuæ w standar-
dach m.in. Andrea Bocelliego, Mar-
ka Torzewskiego, Josha Grobana.

GODZ. 20.00 MUZEUM
I GALERIA „BRAMA”
- wernisa¿ wystawy fotograficz-

nej „Fotografia teatralna PRL-u”.
Wystawa fotografii teatralnej,

któr¹ prezentowaæ bêdziemy w Mu-
zeum i Galerii „Brama” jest pok³osiem
wspó³pracy jak¹ w czasach PRL-u,
wydawa³o by siê bardzo odleg³e
sobie œrodowiska tzn. ludzie teatru
oraz fotograficy wspó³tworzyli. Jest
ona zapisem tych dziwnych ale i
„dobrych” dla obu œrodowisk cza-
sów. Stanowi dowód tego, ¿e nie
wszystko co wywodzi siê z poprzed-
niego systemu by³o ma³o twórcze,
szare i nieciekawe. Sam autor Zbi-
gniew Ryngwelski jest znanym i ce-
nionym w œrodowisku fotografem
dokumentalist¹, autorem wystaw
m.in. w Jarocinie, Œwidnicy, Gre-

Gryficka Noc Kultury
iswaldzie czy Szczecinie. Jest rów-
nie¿ cz³onkiem Zwi¹zku Artystów
Malarzy i Grafików Nadodrze oraz
laureatem nagród w tym „z³otej od-
znaki Radia Szczecin”.

- otwarcie wystawy
„Gryfickie skarby”
(znaleziska archeologiczne i pa-

leontologiczne znalezione na terenie
Gminy Gryfice), ods³oniêcie figury
konia, znalezionej podczas prac
ziemnych w Prusinowie, po wykona-
nej konserwacji  w ramach otrzyma-
nej pomocy finansowej - dzia³anie
„Odnowa i rozwój wsi, objêtego
PROW na lata 2007 - 2013”.

GODZ. 21.30 GRYFICKI DOM
KULTURY
Projekcja  filmu niemego „Szczê-

œcie” z 1934r.  ze specjalnie przygo-
towan¹ œcie¿k¹ dŸwiêkow¹ gran¹ na
¿ywo. Projekt, którego pomys³o-
dawc¹ i jednym z wykonawców jest
Waldemar Rych³y znany z „Kwarte-
tu Jorgi”. Ten znany w krêgach mu-
zyki folkowej artysta wspólnie z
Asi¹ Zieleck¹ - flet oraz Dawidem Fa-
bisiakiem - skrzypce zaprezentuj¹ w
Gryficach film, który przez 40 lat
poprzez dzia³ania cenzury objêty by³
zakazem wyœwietlania. Dopiero w

latach 60, po cofniêciu zakazu, oka-
za³ siê ogromn¹ sensacj¹ nie tylko za
¿elazn¹ kurtyn¹.

„Schastye”  to komedia z elemen-
tami satyry i awanturnictwa. Pe³na
paradoksów oraz sytuacyjnych ga-
gów nawi¹zuj¹cych do kina Charlie-
go Chaplina. Jest to równie¿  bajka z
nonsensami i absurdalnymi scenami
-  antybolszewicka w swoim przes³a-
niu. Fabu³a  filmu  koncentruje siê na
postaci nieszczêœliwego Khmyra,
biednego  rolnika, który otoczony
jest grup¹ ró¿nej maœci wyzyskiwa-
czy.

Bohater z polecenia ¿ony idzie w
œwiat szukaæ szczêœcia po to tylko,
by wyzwoliæ siê z niewolniczego
poddañstwa. Trafia jednak nie-
ustannie na problemy zwi¹zane z
systemem, w jakim przysz³o mu ¿yæ
oraz mentalnoœci¹. Wszechobecna
bieda oraz ludzka pazernoœæ dodat-
kowo komplikuj¹ jego sytuacjê.

Film, którego re¿yserem jest
Aleksandr Miedwiedkin, to swoista
forma ostrej krytyki ca³ego systemu,
w którym ¿yje bohater. Widz odnaj-
duje w nim podobieñstwa do satyry
Miko³aja Reja pt. „Krótka rozprawa
miêdzy panem, wójtem i plebanem”,
gdzie „Ksi¹dz pana wini, pan ksiê-
dza, a nam prostym zewsz¹d nêdza”.

Zaproszenie



StrStrStrStrStr. 3. 3. 3. 3. 3INFORMACJEgazeta gryficka 27.6.2013r.

(GRYFICE) W grudniu 2012 r.
starosta Saæ obwieœci³, ¿e podpisa³
list intencyjny, kolejny w swojej
karierze, ¿e znalaz³ siê prywatny
inwestor, który w Gryficach chce
zainwestowaæ 30 milionów.

Wed³ug grudniowych informacji
w Rzêskowie mia³ powstaæ Niepu-
bliczny Zak³ad Opiekuñczo- Leczni-
czy. Pisano i g³oœno mówiono, ¿e fir-
ma spó³ka Mediprojekt zatrudni wy-
³¹cznie gryfickie firmy budowlane i
¿e w Gryficach przybêdzie 100 miejsc
pracy dla pielêgniarek, salowych,
opiekunów i administracji.

W iœcie optymistycznym nastro-
ju podano informacjê, ¿e na prze³o-
mie stycznia i lutego 2013 r. nast¹pi
pierwsze wbicie ³opaty pod nowiut-

Obiecanki cacanki

kie fundamenty przysz³ej inwesty-
cji, która w stanie surowym zostanie
oddana w paŸdzierniku 2013 r. Mamy
koniec czerwca 2013 r. i jak do tej
pory nikt nie s³ysza³ o pierwszym
wbiciu ³opaty.

A w Rzêskowie przyroda czyni
swoje i samosiejkami zalesia to, co
zalesione byæ mia³o.

W Rzêskowie nie widaæ inwestycji
za 30 mln, ani „OAZY” szczêœliwców.
Jest kilka domków i nic ponadto. A
mia³o byæ tak piêknie, tak bogato i 300
mieszkañ pod ochron¹ kamer i firm
ochroniarskich. W Rzêskowie mia³o
byæ wiele i bêdzie wiele… krzaków i...
maœlaków. Ale pozostaje otwarte py-
tanie: jak du¿y obszar zosta³ zaku-
piony pod Niepubliczny Zak³ad
Opiekuñczo-Leczniczy i za ile?     M

Wyrok
S¹d Rejonowy II Wydzia³ Karny w Gryficach wyrokiem z dnia 27.05.

2013r. Sygn. akt II K 208/13 skaza³

Dariusza Koœcio³owskiego
na karê 6 miesiêcy ograniczenia wolnoœci z obowi¹zkiem wykona-

nia nieodp³atnej, kontrolowanej pracy na cel spo³eczny w wymiarze po
30 godzin miesiêcznie, orzeczono obowi¹zek naprawienia szkody po-
przez zap³atê na rzecz Polskiego Zwi¹zku Wêdkarskiego Okrêg w
Szczecinie kwoty 220,00 z³, przepadek dowodów rzeczowych oraz
podanie wyroku do publicznej wiadomoœci za to, ¿e: dnia 4 listopada
2012r. na rzece Mo³stowa ko³o miejscowoœci Cieszyce gm. Brojce
wbrew wymaganego przepisami pozwolenia, nie bêd¹c uprawnionymi
do rybactwa, po³awia³ przy pomocy narzêdzia po³owowego sieci rybac-
kiej rybê troæ wêdrown¹ dzia³aj¹c na szkodê Polskiego Zwi¹zku Wêd-
karskiego w Szczecinie i Marsza³ka Województwa Zachodniopomor-
skiego, tj. o czyn z  art. 27c ust. 1 pkt. 2  Ustawy. o rybactwie œródl¹-
dowym z dnia 18 kwietnia 1985r.( Dz.U. z 2009r. Nr 189, poz. 1471 ze zm.)

(GRYFICE) 12 czerwca starosta
Kazimierz Saæ wys³a³ pismo do Za-
rz¹du Województwa, w którym wy-
razi³ zaniepokojenie „dosyæ swa-
woln¹ polityk¹ inwestycyjn¹” dy-
rektora szpitala wojewódzkiego w
Gryficach Jacka Pietryki.

Przypomnijmy, ¿e przed ostatnim
posiedzeniem Rady Spo³ecznej szpi-
tala starosta próbowa³ skrzykn¹æ jej
cz³onków, by móc z³o¿yæ wniosek o
odwo³anie dyrektora Pietryki, ale nie
zebra³ wiêkszoœci. WyraŸnie wiêc
d¹¿y do destabilizacji sytuacji w gry-
fickiej placówce, podleg³ej wojewo-
dzie. Poni¿ej publikujemy, za zgod¹
autora, wywiad, jaki ukaza³ siê na
portalu Fak-Tel, z Ann¹ Miecz-
kowsk¹, cz³onkiem Zarz¹du Woje-
wództwa, odpowiedzialn¹ za szpita-
le wojewódzkie.

* * *
Red. - Na jednym z gryfickich

portali  starosta powiatu gryfickie-
go Kazimierz Saæ poinformowa³
mieszkañców, ¿e marsza³ek zabra-
nia staroœcie wtr¹cania siê w spra-
wy szpitala gryfickiego. Czy mog³a-
by pani odnieœæ siê do tych s³ów?

Anna Mieczkowska - Przecie¿ to
w³aœnie z rekomendacji Klubu Plat-
formy Obywatelskiej, a wiêc Mar-
sza³ka Województwa Zachodniopo-
morskiego, pan Kazimierz Saæ, jak
równie¿ inni samorz¹dowcy powia-
tu gryfickiego, otrzymali rekomen-
dacjê do pracy w spo³ecznej radzie
szpitala w Gryficach.

- Pojawi³o siê równie¿ kilka in-
nych zarzutów, m.in. ¿e szpital za-
d³u¿ony jest na 50 milionów i grozi
mu zapaœæ finansowa. Jakby pani
mog³a odnieœæ siê do tych zarzutów?

- Sytuacja finansowa szpitala w

Starosta chce audytu szpitala. To polityczna
hucpa - odpowiada mu Anna Mieczkowska

Gryficach jest pozytywna. W 2012
roku szpital ten osi¹gn¹³ dodatni
wynik finansowy i nie ma zobowi¹-
zañ wymagalnych. Od 1 listopada
2008 roku, a wiêc od momentu, kiedy
dyrektorem szpitala zosta³ pan Jacek
Pietryka, ta sytuacja jest dobra i
generuje zysk. Stwarza tym samym
znakomite mo¿liwoœci do realizacji
us³ug zdrowotnych przede wszyst-
kim dla mieszkañców powiatu gry-
fickiego, ale i równie¿ z terenu ca³ej
Polski. Ponadto stwarza okazjê i spo-
sobnoœæ do przeprowadzania prac
dostosowawczych opisanych w
rozporz¹dzeniu Ministra Zdrowia,
które s¹ niezbêdne do przeprowa-
dzenia do 2016 roku. Ja przypomnê,
¿e te zobowi¹zania, o których tak
czêsto mówi pan starosta Saæ, w
ponad 60 procentach s¹ to kredyty
i po¿yczki w³aœnie przeznaczone na
prace modernizacyjne, a zaci¹gane
za wiedz¹ i zgod¹ Spo³ecznej Rady, a
wiêc pan starosta Saæ równie¿ ak-
ceptowa³ taki stan rzeczy. Chcia³a-
bym równie¿ powiedzieæ, ¿e w na-
szym rejestrze uchwa³ nie posiada-
my ¿adnej uchwa³y Spo³ecznej Rady
Szpitala w Gryficach, która by w
sposób negatywny opiniowa³a pla-
ny inwestycyjne proponowane
przez dyrektora tej jednostki.

- Czy w takim razie jest koniecz-
noœæ przeprowadzenia audytu, o co

apeluje starosta powiatu gryfickie-
go Kazimierz Saæ?

- Zarz¹d Województwa Zachod-
niopomorskiego stoi na stanowisku
racjonalnego wydatkowania œrod-
ków publicznych, a co za tym idzie
ostro sprzeciwiamy siê wydawaniu
pieniêdzy podatników dla celów
hucpy politycznej. Tak jak wspo-
mnia³am wczeœniej, sytuacja finan-
sowa tego szpitala jest stabilna, bie-
g³y rewident zakoñczy³ badanie
sprawozdania finansowego i Spo-
³eczna Rada podczas swojego po-
siedzenia 27 maja br. zatwierdzi³a
sprawozdanie finansowe.

- To na sam koniec, czy mog³aby
pani uspokoiæ mieszkañców nasze-
go powiatu, ¿e nie ma realnego za-
gro¿enia, o którym mówi³ starosta?

- Ja z tego miejsca pragnê bardzo
gor¹co zaapelowaæ do pana staro-
sty, aby nie tworzy³ wokó³ szpitala
atmosfery grozy, a mieszkañców
uspokoiæ tym samym, ¿e szpital ten
jest w dobrej kondycji finansowej i
us³ugi medyczne œwiadczone przez
pracuj¹cych tam lekarzy i ca³y per-
sonel medyczny odpowiadaj¹ wy-
sokim standardom.

Moim zdaniem czas najwy¿szy
zakoñczyæ ten teatr jednego aktora i
ujawniæ prawdziwe powody, którymi
kieruje siê pan starosta Saæ, buduj¹c
wokó³ œwietnie funkcjonuj¹cej jed-
nostki atmosferê grozy i niepokoju.
Moim zdaniem nie s¹ to powody
merytoryczne, a tylko i wy³¹cznie
polityczne. Jest to wysoce niespra-
wiedliwe, szczególnie w stosunku
do tych mieszkañców powiatu gry-
fickiego, którzy pracuj¹c w szpitalu
gryfickim przyczynili siê do jego
sukcesu. Muszê powiedzieæ, ¿e jest
to jedyny przyk³ad samorz¹du lokal-
nego, na terenie którego znajduje
siê nasza jednostka, i jedyny staro-
sta, który zamiast wspieraæ szpital w
realizacji swej misji szpital wykorzy-
stuje do gry politycznej, moim zda-
niem obliczonej na start w kolejnych
wyborach, najprawdopodobniej
pod szyldem innej partii politycznej
i mam tak¹ nadziejê, ¿e przepowied-
nie pana starosty nie spe³ni¹ siê.
Gdyby nie daj Bo¿e te czarne scena-
riusze spe³ni³y siê, to myœlê, ¿e do-
brze, ¿eby mieszkañcy powiatu mieli
œwiadomoœæ, kto w du¿ej mierze
przyczyni³ siê do tego stanu rzeczy.
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(GRYFICE) Wiadomo, ¿e staro-
sta Kazimierz Saæ, to pierwszy w
Województwie Zachodniopomor-
skim budowniczy.

Ulice w centrum miasta zmoder-
nizowa³ i to ma³o wa¿ne, ¿e przynaj-
mniej raz w miesi¹cu zapada siê na
nich kilka kostek granitu. Œcie¿ki ro-
werowe w powiecie oznakowa³.
Jedn¹ nawet wybudowa³ na trasie
Mrze¿yno - Pogorzelica, któr¹ w
2102 roku hucznie z wyœmienitym
cateringiem na miejscu otwiera³, a
dzisiaj czy jutro przyst¹pi do remon-
tu drogi brukowanej o d³ugoœci 4500
mb na œcie¿ce rowerowej Mrze¿yno
- Pogorzelica, polegaj¹cym na wy-
równaniu walcem wibracyjnym.
Prace wykona firma „ROL-WAP” z
miejscowoœci Zaleskie, gmina Ust-
ka.

W tym roku mieliœmy otwarcie
hali widowiskowo sportowej bez

KAZIMIERZ
BUDOWNICZY

udzia³u w³adz wojewódzkich, a jedy-
nie w towarzystwie przyjació³ z Klu-
bu Motocyklowego Gryf.

A dzisiaj tj. 26 czerwca, staje
przed nowym zadaniem, a mianowi-
cie otwarciem bajora, jakie „wybu-
dowa³” pomiêdzy budynkiem gim-
nazjum nr 1, a sala gimnastyczn¹
tego¿ gimnazjum. Bajoro ma betono-
we pod³o¿e, wykonane z kostek po-
lbruku. Teoretycznie mia³o to byæ
miejsce parkingowe dla autobusów
i samochodów. Niewielkie opady
deszczu ujawni³y prawdê - zbudo-
wano bajoro, bo zapomniano o tym,
¿e deszcze padaæ mog¹. Parking nie
ma kanalizy deszczowej, studzienki
s¹, ale jedynie wsi¹kowe. I tak par-
king po trwaj¹cej rok budowie, po
pierwszym deszczu nadaje siê do
przebudowy. No mo¿na jeszcze za-
kupiæ kajaki i podstawiaæ je pod au-
tobusy ze sportowcami.                  M

(GRYFICE) W Oœciêcinie, jak w
ka¿dej miejscowoœci wiejskiej, je-
œli nie by³o naturalnych zbiorników
wody, jak staw czy jezioro, musia³
byæ i to obowi¹zkowo zbiornik wody
p. po¿.

Do obowi¹zków ochotniczych
stra¿y po¿arnych nale¿a³a dba³oœæ o
jego stan, czyli woda musia³a byæ
czysta, skarpy wykoszone, itd. Tak
by³o do czasu powstania zawodo-
wej stra¿y po¿arnej i samochodów
bojowych z w³asnymi zbiornikami
wody. Z czasem i OSP pozbywa³a siê
tradycyjnych motopomp, zastêpu-
j¹c je samochodami ze zbiornikami
wody.

Powoli, ale nieustannie zbiorniki
p. po¿. popada³y w nie³askê, zamula-
³y siê, zarasta³y sitowiem, itd.

Podobnie by³o w Oœciêcinie, a¿

Tak by³o, a tak jest

stra¿acy z OSP pod wodz¹ prezesa
Marka Farmuza postanowili zrobiæ
porz¹dek i udowodniæ, ¿e w czynie
spo³ecznym, nawet po „transforma-
cji ustrojowej” mo¿na wiele zrobiæ i
uporz¹dkowaæ we w³asnym zakresie
zaroœniêty i zamulony zbiornik.

W czynie spo³ecznym wspar³ ich
w³asnym, ciê¿kim sprzêtem w³aœci-
ciel firmy Handel Transport Spedy-
cja Zdzis³aw Soko³owski wypo¿y-
czaj¹c nieodp³atnie koparki, samo-
chody, itp. Dodaæ nale¿y, ¿e pan So-
ko³owski jest wieloletnim cz³onkiem
wspieraj¹cym OSP w Oœciêcinie, co
w obecnych czasach jest niew¹tpli-
wym ewenementem.

Ca³oœæ wykonanych prac przy
porz¹dkowaniu zbiornika zosta³a
wyceniona na kwotê 35 tys. z³. Gmi-
na Gryfice do inwestycji do³o¿y³a 3,2
tys. z³ na ogrodzenie zbiornika.    M

(GRYFICE) Zarz¹d Powiatu po-
zytywnie rozpatrzy³ wniosek Bur-
mistrza P³otów i zdecydowa³, ¿e na
sesji Rady Powiatu przedstawi pro-
jekt uchwa³y uwzglêdniaj¹cy przy-
znanie Gminie P³oty œrodki w wy-
sokoœci 21 tys. z³ z przeznacze-
niem na dofinansowanie opracowa-
nia dokumentacji technicznej dla
potrzeb realizacji inwestycji pn.
„Remont i konserwacja Zamku w
P³otach”.

Stary czy nowy
Zamek?

Szkoda, ¿e nie wiadomo który
zamek w P³otach chodzi, bo s¹ dwa.
W jednym, czyli starym, jest biblio-
teka miejska i by³o wojewódzkie ar-
chiwum.

W Nowym Zamku mia³o powstaæ
Centrum Konferencyjne najpiêk-
niejsze w ca³ym województwie za-
chodniopomorskim. Tak obiecywa³
starosta Saæ po objêciu w³adzy w po-
wiecie gryfickim. Co z tego wysz³o?
Wielkie… nic.                                   M

Redakcja Gazety Gryfickiej
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745, email: gazetagryficka@wp.pl
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Z dniem 31 sierpnia br. up³ywa
okres, na który powierzono stano-
wisko obecnemu dyrektorowi Po-
radni Psychologiczno-Pedagogicz-
nej w Gryficach.

Zgodnie z art. 36 ust. 2 ustawy z
dn. 7 wrzeœnia 1991 r. o systemie

Konkurs na
dyrektorski sto³ek

oœwiaty kandydata na stanowisko
dyrektora placówki wy³ania siê w
drodze konkursu, zaœ zadania orga-
nu prowadz¹cego, w tym zakresie,
wykonuje Zarz¹d Powiatu. Formal-
noœæ  i nic wiêcej. Przypominamy, i¿
dyrektorem PPP jest Joanna Ruta. M

Zarz¹d Powiatu w formie posta-
nowieñ pozytywnie uzgodni³ pro-
jekty decyzji o warunkach zabudo-
wy i lokalizacji inwestycji celu pu-
blicznego, polegaj¹cej na przebu-
dowie i zmianie sposobu u¿ytko-
wania budynku baru na punkt
przedszkolny, wraz z niezbêdn¹
infrastruktur¹ techniczn¹ na tere-

Bar z piwkiem zamieni¹
na przedszkole?

nie dzia³ki przy ul. Klasztornej,
obrêb Gryfice 5.

Coœ podobnego, przecie¿ ul.
Klasztorn¹ starosta Saæ planuje bu-
dowê objazdu centrum Gryfic. No to
jak to ma byæ, punkt przedszkolny i
ulice pe³ne ciê¿kich samochodów?

To niby czym bêd¹ oddychaæ
maluchy? Spalinami?                     M

Zarz¹d SM „Nad Reg¹” zwo³a³
na dzieñ 21 czerwca godz. 10.00 w
swojej siedzibie konsultacje spo-
³eczne z mieszkañcami wieloro-
dzinnego bloku przy ul. M³yñskiej
1 ABCD. Konsultacje mia³y doty-
czyæ planowanej przez Starostê
Sacia budowy obejœcia czy objazdu,
centrum miasta, która teoretycznie
ma przebiegaæ tu¿ przy ww. budyn-
ku.

Wed³ug mieszkañców godzina
spotkania wybrana zosta³a niefor-
tunnie, bo mimo wszystko czêœæ
mieszkañców tego bloku pracuje, a
czêœæ ma dzia³ki i do godz. 10.00
mo¿e korzystaæ z dostêpnej wody
do podlewania swoich warzyw. Po
tej godzinie woda jest wy³¹czona.

Poza tym uwa¿ali, ¿e spotkanie z
powodzeniem i wizjê lokaln¹ na miej-
scu, mo¿na by³o zorganizowaæ w
Urzêdzie Miejskim, a nie w odleg³ej
od centrum miasta siedzibie SM
„Nad Reg¹”. Ten fakt by³ te¿ powo-
dem mniejszej frekwencji, bo na kon-
sultacje przysz³o oko³o 20 osób. De-
legowanym przez starostwo na spo-
tkanie z mieszkañcami bloku by³
dyrektor Zarz¹du Dróg Powiato-
wych p. Waldemar Dubrawski.

Konsultacje w
sprawie obejœcia

W ocenie uczestników zebrania
by³ zupe³nie nieprzygotowany do
rozmów. Mimo to próbowa³ przeko-
naæ mieszkañców bloku nr 1 przy ul.
M³yñskiej do wyra¿enia zgody na
budowê obejœcia, bo to dla nich
dobre. Nie by³ jednak w stanie uza-
sadniæ, jakiego to dobra maj¹ siê
spodziewaæ w zwi¹zku z planem sta-
rosty Sacia. Wyjaœni³ te¿, ¿e nic nie
wie o budowie w przysz³oœci kamie-
niczek przed Urzêdem Miejskim.

Rozmowy zakoñczy³y siê tym, i¿
mieszkañcy bloku wystosuj¹ ofi-
cjalny protest przeciw budowie
obejœcia czy objazdu, poniewa¿ ¿ad-
nemu z nich nie s¹ potrzebne „pod
nosem” przejazdy tirów i innych sa-
mochodów. Pod protestem sami
zbior¹ podpisy. Wczeœniej odby³a
siê akcja zbierania podpisów, ale bez
wyjaœniania po co i na co.

Powy¿sza relacja w oparciu o
informacjê uczestników konsultacji,
którzy chc¹, by sprawa bzdurnej
budowy by³a nag³oœniona.

Jednoczeœnie zwracaj¹ uwagê,
¿e od ul. M³yñskiej do ul. Szewskiej
nie ma i nigdy nie by³o drogi we-
wnêtrznej, a czêœæ obecnego przejaz-
du przebiega przez teren prywatny. M

Modernizuj¹c ul. Wojska Pol-
skiego i ul. Koœcieln¹ projektant
uzna³, ¿e pomiêdzy ogrodzeniem
koœcio³a a chodnikiem wypada po-
zostawiæ pas ziemi. Pewnie myœla³,
¿e zakwitn¹ tu kwiatki, ale jak na razie

Ulica czeka
na gospodarza

pleni siê zielsko i nie ma chêtnego, by
je wykosiæ. Niech w Zarz¹dzie Dróg
Powiatowych nie myœl¹, ¿e to teren
przykoœcielny; to jest teren Powiatu
i do ZDP nale¿y wykoszenie zielska
w tym miejscu.                                 M

Na tzw. Maæku przy ul. Murar-
skiej jest boisko gry w kosza, by³ kort
tenisowy, ale nie zda³ egzaminu przy-
datnoœci. W latach 60., zosta³ wyla-
ny asfaltem i tak pozosta³. Pomiêdzy
boiskiem a kortem pozosta³ pas wol-
nej ziemi, wystarczaj¹cy, by graæ w
kopan¹ pi³kê.

A pi³kê tu kopa³ dziadek, póŸniej
ojciec, dzisiaj kopi¹ wnuki i synowie.
Dziadkowi za bramkê s³u¿y³y dwa
kamienie, ojcu ju¿ metalowe bramki,
na sta³e zabetonowane w ziemiê,
wnukom i synom s³u¿¹ równie¿.

Ostatnio ch³opcy dojrzeli, ¿e
œwiat³o bramki jest niewidoczne,
„wykombinowali” od rodziców tro-
chê bia³ej farby i w czynie spo³ecz-
nym pomalowali bramkowe rury. A
byli to ch³opcy o wdziêcznych imio-
nach Roland i Dawid, gimnazjaliœci z
Gimnazjum Nr 2 w Gryficach.

Boisko klepisko

Problem w tym, ¿e ten skrawek
ziemi upodoba³ sobie pies rasy Hu-
sky, który ryje pazurami trawê, ko-
pi¹c niebezpieczne dziury. W niektó-
rych miejscach idzie jak dzik w po-
szukiwaniu ¿o³êdzi. W³aœcicielka
psa udaje, ¿e problemu nie widzi, a
szkoda, bo na tym terenie powinno
byæ miejsce dla ch³opców graj¹cych
w pi³kê i na spacery z psami. Tak by³o
wczeœniej i byæ musi nadal. Wystar-
czy uszanowaæ wzajemne prawa.  M
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Gmina Brojce

- dostarczono us³ugê dostêpu do Internetu dla 30 rodzin oraz 7 œwietlic z terenu Gminy Brojce,
- wyposa¿ono 30 rodzin i 7 œwietlic w profesjonalne zestawy komputerowe oraz urz¹dzenia wielofunkcyjne,
- przeszkolono 67 uczestników projektu w zakresie sprawnego poruszania siê w sieci internetowej oraz bezpiecznego
   i umiejêtnego korzystania z zestawów komputerowych,
- dostosowano 7 œwietlic, w których realizowany by³ projekt do potrzeb osób niepe³nosprawnych.

Ca³kowita wartoœæ projektu wynosi³a: 873 726,18 z³
W tym wartoœæ dofinansowania UE wynosi³a: : 862 014,18 z³

Gmina Brojce
 informuje

¿e dnia 30 czerwca 2013 r. koñczy realizacjê projektu
"Internet szans¹ na rozwój - eInclusion w Gminie Brojce"

W ramach projektu zrealizowano nastêpuj¹ce dzia³ania:

Projekt wspó³finansowany przez Uniê Europejsk¹ z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Progra-
mu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka

DOTACJE NA INNOWACJE

Projekt realizowany by³ w ramach
Dzia³ania 8.3 "Przeciwdzia³anie wykluczeniu cyfrowemu - eInclusion" osi priorytetowej 8. "Spo³eczeñstwo informacyjne

- zwiêkszanie innowacyjnoœci gospodarki" Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007 - 2013

Dziecko jest zapowiadającą się zorzą człowieczeństwa, Istotą chłonną i ciekawą wielkiego świata ludzi    S. Szuman

W roku szkolnym 2012/2013 w Przedszkolu Publicznym nr 1 w Gryficach rozpoczęła się realizacja projektu pt. "Wszystkie dzieci nasze są", współfinansowanego ze środków Unii
Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego

Głównym założeniem projektu jest wyrównanie szans edukacyjnych dzieci w wieku 3-5 lat z terenu gminy Gryfice, poprzez poszerzenie oferty edukacyjnej i zwiększenie miejsc
w przedszkolu. Ponadto jego założeniem jest likwidacja barier w dostępności do edukacji przedszkolnej, aktywizacja rodziców oraz zwiększenie ich świadomości o znaczeniu edukacji
dla dalszego rozwoju dziecka.

Realizując powyższe założenia powstał integracyjny oddział przedszkolny. Daje on możliwość wspólnego kształcenia dzieci niepełnosprawnych z dziećmi zdrowymi. Przez 9 godzin
pobytu dzieci uczestniczą w zajęciach dydaktycznych. Nad grupą opiekę sprawują 3 osoby - dwie nauczycielki wychowania przedszkolnego i jeden nauczyciel wspomagający, które
posiadają niezbędne kwalifikacje i umiejętności potrzebne do pracy w oddziale integracyjnym.

Misją utworzonego integracyjnego oddziału przedszkolnego jest, aby dzieci z radością bez stresu osiągały wiedzę i umiejętności, które będą zdumiewały rodziców i nauczycieli.
Niewątpliwymi zaletami oddziału jest zaspakajanie indywidualnych potrzeb społecznych i edukacyjnych każdego dziecka. Dla lepszej realizacji postawionych celów zostały zorganizowane
zajęcia dodatkowe prowadzone przez fachowców.

1. Logopedyczne dla dzieci z zaburzoną mową. Podczas zajęć wykonywane są różnorodne ćwiczenia artykulacyjne, oddechowe, usprawniające słuch. Uczniowie poprawiają
swoją mowę dzięki wspólnej zabawie, ale także podczas pracy indywidualnej zgodnie ze zdiagnozowanymi potrzebami.

2. Rytmiczne, które realizowane są w myśl zasady " Rytmika nie jest sztuką, nie jest celem samym w sobie, jest przygotowaniem do wszystkich sztuk, jest wydarzeniem". Dzieci
uczą się tańczyć, grać na instrumentach, śpiewać. Dzięki tym zajęciom uczniowie czerpią radość z przebywania z kolegami, pozbywają się napięć i kompleksów, uczą się dyscypliny
rytmicznej, swobodnej improwizacji ruchowej.

3. Gimnastyka korekcyjna, której celem są ćwiczenia korygujące wady postawy. W trakcie zajęć dzieci uczą się prawidłowego oddychania, zasad bezpiecznego zachowania się
podczas ćwiczeń, właściwego wykonywania zadań korekcyjnych. Uczniowie chętnie biorą udział w proponowanych grach i zabawach.

 4. Terapia pedagogiczna, której głównym celem jest stymulowanie wszechstronnego rozwoju dziecka pięcioletniego. Stały charakter zajęć to budowanie i wzmacnianie mocnych
stron. Dzięki terapii uczniowie uczą się przełamywania nieśmiałości, zachowania się w trudnej sytuacji, rozwiązywania problemów, odreagowania emocji.

5. Biofeedback, w pracy z dziećmi zastosowano nowoczesną metodę terapii skierowanej przede wszystkim do dzieci mających problemy z koncentracją, uczeniem się, nadpo-
budliwością ruchową. Jest to metoda nieinwazyjna i samoregulująca a więc bezpieczna. W realizacji zajęć najważniejsze jest stworzenie dla każdego dziecka optymalnych
warunków rozwoju w sferze procesów poznawczych, intelektualnych, psychologicznych oraz w zakresie sprawności manualnej. U wszystkich dzieci kształtowana jest postawa tolerancji,
akceptacji, szacunku, wrażliwości, serdeczności, gotowości służenia pomocą. Nauczyciele wprowadzają wiele aktywizujących, nowych metod pracy, np. elementów Kinezjologii
Edukacyjnej Dennisona, elementów pedagogiki zabawy, elementów Ruchu Rozwijającego W. Sherborne i wielu innych. We wszystkie organizowane spotkania, imprezy, wycieczki mocno
angażowani są rodzice.

W ramach funduszy pozyskanych ze środków Unii Europejskiej dla integracyjnego oddziału przedszkolnego został wyremontowany, wyposażony w środki dydaktyczne pozbawiony
barier architektonicznych niezależny budynek.

W pracy z dziećmi przyświeca nam ideą, ze wszystkie wartości, jakie uda nam się wpoić w dzieciństwie z pewnością zaowocują w przyszłości. Wychowanie i kształcenie integracyjne,
które staramy się realizować przynosi korzyści każdemu dziecku oraz społeczności szkolnej, a w przyszłości pozwoli stworzyć bardziej wyrozumiałe, tolerancyjne społeczeństwo.

Wszystkiego, co naprawdę warto wiedzieć nauczyłem się przedszkolu    Robert Fulghum - filozof
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Przez ostatnie trzy miesi¹ce
Gimnazjum nr 2 w Gryficach
uczestniczy³o w projekcie „Je¿d¿ê
z g³ow¹”.

Trzydzieœcioro uczniów, podzie-
lonych na szeœæ piêcioosobowych
grup, bra³o udzia³ w zajêciach maj¹-
cych na celu zwiêkszenie ich wiedzy
na temat bezpieczeñstwa w ruchu
drogowym, ze szczególnym
uwzglêdnieniem bezpieczeñstwa
rowerzystów.

W ramach projektu uczniowie
odbywali spotkania warsztatowe,
na których opracowali m.in. katalog
zasad œwiadomego rowerzysty,
przeprowadzali ankiety wœród
mieszkañców naszego miasta doty-
cz¹ce bezpieczeñstwa na lokalnych
drogach i pozyskiwali poparcie w
formie podpisu pod deklaracj¹
„Je¿d¿ê z g³ow¹”. W szkole zosta³o
zorganizowane spotkanie z policjan-
tami i pogadanka na temat bezpiecz-
nego poruszania siê w ruchu drogo-
wym. Uczniowie otrzymali równie¿
elementy odblaskowe, które uczy-
ni¹ ich lepiej widocznymi na drodze.

Finalnym zadaniem ekip konkur-
sowych by³o stworzenie prezentacji
multimedialnej pt. „Moje miasto jeŸ-
dzi z g³ow¹”. Projekt grupy dziew-
cz¹t z klasy II „a” zyska³ uznanie jury
i zaj¹³ III miejsce wœród szkó³ uczest-
nicz¹cych w projekcie na terenie
ca³ego kraju.

26 czerwca b.r. w szkole odby³o
siê spotkanie, w którym udzia³ wziêli
Dyrektor Banku BG¯ S.A. w Gryfi-
cach p. Ma³gorzata Antonowicz –
Wydmuch, Dyrektor Zespo³u Placó-
wek Oœwiatowych w Gryficach p.
Jan Dani³ów, Dyrektor Gimnazjum nr
2 w Gryficach p. S³awomir Czerniak
oraz uczestnicy projektu wraz z opie-
kunami, p. Barbar¹ Spalon¹ i p. Ka-
rolin¹ ̄ uk.

Podczas uroczystoœci nast¹pi³o
oficjalne wrêczenie nagród i podsu-
mowanie projektu. Wyró¿nione
uczennice otrzyma³y piêkne rowery.

Laureatom konkursu serdecznie
gratulujemy, a wszystkich zachêca-
my do bezpiecznego poruszania siê
rowerami po naszych drogach,
zw³aszcza, ¿e lato w pe³ni.             (o)

„Dwójka” jeŸdzi
z g³ow¹

Lato w³aœnie siê rozpoczê³o, to
czas na ciekawe wyprawy i podró¿e.
Rok szkolny powoli dobiega do
mety, warto wiêc kilka chwil prze-
znaczyæ na odpoczynek. 20 czerw-
ca 2013 roku, odby³ siê sp³yw kaja-
kowy z K³odkowa.

Uczestniczy³y w nim klasy Ia i IIa
oraz uczniowie z innych klas z opie-
kunami. Zbiórka odby³a siê przed
Gimnazjum nr 1 w Gryficach. Wyru-
szyliœmy i po krótkiej podró¿y byli-
œmy na miejscu. Tu poznaliœmy pana
Romana i innych ratowników, którzy
rozdali nam kamizelki ratunkowe.
Przekazali nam równie¿, jak nale¿y
postêpowaæ na wodzie. Po krótkim
kursie kazano nam dobraæ siê w pary,
po czym wybraæ sobie kajak. Trasa
z K³odkowa do Trzebiatowa liczy³a 9
km. Wchodzeniu na kajak towarzy-
szy³y ró¿ne emocje, od lêku po eufo-
riê, bo dla wiêkszoœci by³a to pierw-
sza taka wyprawa. Inni, z doœwiad-
czeniem, p³ynêli na czele grupy.

Trasa by³a doœæ trudna do prze-
bycia, zawiera³a wiele zakrêtów oraz
przeszkód - du¿e pole do popisu!

Uczniowie „Jedynki” zdobywaj¹ Regê

Jak przygoda,
to na kajakach

Niektórzy zamiast p³yn¹æ prosto -
p³ynêli beztrosko… w kó³ko. Parê
osób l¹dowa³o co chwila w trzci-
nach. By³o du¿o œmiechu i radoœci.
Po 3 godzinach pierwsze kajaki sta-
nê³y przy brzegu, czekaj¹c na pozo-
sta³ych uczestników wycieczki. Gdy
wszyscy dop³ynêli na miejsce, zrobi-
liœmy pami¹tkowe zdjêcie oraz zmê-
czeni i cali mokrzy, ale za to pe³ni
wra¿eñ, wsiedliœmy do autokaru,
który zawióz³ nas z powrotem do
K³odkowa. Odby³o siê tam ognisko i
pieczenie kie³basek, którym towarzy-
szy³a przyjemna atmosfera. Choæ
upa³ dawa³ siê we znaki, byliœmy
szczêœliwi. Przy piêknej pogodzie
niektórzy wypoczywali nad jeziorem,
inni grali w pi³kê. Po ognisku, z
uœmiechami na twarzach, wróciliœmy
do Gryfic.

Wycieczka by³a bardzo udana.
Piêkna przyroda, cudne widoki,
s³oñce i woda, niesamowite prze¿y-
cia, a do tego mi³e towarzystwo-cze-
gó¿ chcieæ wiêcej… Takie wyjazdy
powinny odbywaæ siê czêœciej!

Wiktoria Wydmuch i Zuzanna
¯ywica, uczennice kl. I b

W ramach niedawnych obcho-
dów Dnia Dziecka, uczniowie Gim-
nazjum Nr 1 w Gryficach wraz z
opiekunk¹, pani¹ Iwon¹ Kra-
sowsk¹, odwiedzili po raz kolejny
pacjentów Oddzia³u Pediatryczne-
go naszego szpitala i grupê „Bie-
droneczek” w Przedszkolu Nr 1.

Nasz wolontariat sta³ siê ju¿ tra-
dycj¹. I tym razem, przy ¿yczliwym
przyjêciu przez ordynator pani¹ Ja-
ninê Krajewsk¹ i personel medycz-
ny oddzia³u, nasi uczniowie z klas III
A i I B mieli okazjê przeprowadzenia
dla chorych dzieci zabaw i konkur-
sów. Magdalena Chmielecka, Karo-
lina Matusiak, Katarzyna Przêzak, i
Wojtek Kowalski z klasy III A, a tak-
¿e ich kole¿anki zaczynaj¹ce dopiero

Wolontariusze w szpitalu i przedszkolu
pracê  wolontariack¹: Anita Braun,
Magda Grz¹dzielska, Jessica Ja-
nuszkiewicz i Klaudia Kulikowska z
klacy I B, prowadzili konkursy i zaba-
wy. Uczniowie wywo³ali uœmiechy
na buziach ma³ych pacjentów. Dzie-
ci otrzyma³y wiele piêknych nagród,
które ufundowali sponsorzy na cze-
le z pani¹ Mart¹ Dud¹, nasi nauczy-
ciele oraz uczniowie Gimnazjum Nr 1.

Po po¿egnaniu z ma³ymi pacjen-
tami m³odzie¿ uda³a siê do Przed-
szkola Nr 1, z którym tak¿e wspó³pra-
cujemy. Przeprowadziliœmy wiele
zabaw i konkursów, a  grupa „Biedro-
neczek” ucieszy³a siê z naszej wizy-
ty i prezentów, które przynieœliœmy.
Na koniec naszej wizyty otrzymali-
œmy piêkne podziêkowanie od dzie-
ci, ich opiekunki pani Iwony Czynsz

oraz dyrektor pani Wandy Balkow-
skiej. Dla gimnazjalistów z „Jedynki”
praca dla dzieci jest prawdziw¹ ra-

doœci¹, a kadra pedagogiczna szko³y
ceni sobie walor wychowawczy wo-
lontariatu.                                  (JFK)
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Relacjê z konferencji prasowej
burmistrza Gryfic Andrzeja Szczy-
g³a - dn. 13.06.2013r. zakoñczyli-
œmy zdaniem: „My nie mamy nic do
ukrycia, zw³aszcza, ¿e na chwilê
obecn¹ jest woda w mieœcie do spo-
¿ycia”.

Przekazujemy dalszy ci¹g wypo-
wiedzi wicedyrektora ZGK Andrzeja
Durbaj³y.

- Na chwilê obecn¹, tj. 13 czerw-
ca, nie otrzymaliœmy od Sanepidu
tych wyników, bo po tej akcji wyst¹-
piliœmy ju¿ spokojnie i oficjalnie o
dostarczenie przez Sanepid tych wy-
ników. A wiêc nie mamy ich, nie mamy
wyników z Sanepidu z 10 czerwca,
czyli na poniedzia³ek, które by
stwierdzi³y, ¿e woda jest z³a, i ¿e trze-
ba mieszkañców trzymaæ a¿ do œrody
w niepewnoœci.

Ostatnie wyniki z Sanepidu, na
które Sanepid powo³a³ siê, s¹ z 9
czerwca. I te wyniki zosta³y nam
dostarczone, które wskazywa³y, ¿e
woda jest z³a, dalej Sanepid wodê
pobiera³, ale nam tych wyników nie
dostarczy³. Mo¿e dostarczy. Ja nie
wiem. W sposób telefoniczny chcia-
³em uzyskaæ informacjê - nie wiem
dlaczego - nie uzyska³em. To te¿
mo¿e jest temat rozmów na inny czas.

My posiadaliœmy wyniki poboru
z pi¹tku w Jab³onowie, mamy z 10
czerwca, które pokazywa³y, ¿e woda
jest dobra, bez ska¿enia mikrobiolo-
gicznego. Pobrane z 10 czerwca w
kilku punktach, które pokazywa³y, ¿e
woda jest dobra. Czyli to, co wcze-
œniej tak naprawdê oznajmi³em panu
dziennikarzowi z TVP Szczecin, ¿e w
poniedzia³ek pobraliœmy próbki
wody i oficjalne wyniki bêd¹ w
œrodê.

Czyli, jeœli w œrodê otrzymaliœmy
wyniki, ¿e woda w poniedzia³ek po-
brana jest w porz¹dku, to tak na-
prawdê ju¿ w poniedzia³ek ludzie
mieli dobr¹ wodê.

11 czerwca ponownie pobrali-
œmy wodê, mamy wyniki dobre.

12 czerwca ponownie pobrali-
œmy wodê i te wyniki bêd¹ 14 czerw-
ca przedstawione. Wodê do badañ
bêdziemy pobieraæ do pi¹tku. Po
weekendzie stwierdzimy, czy dalej ta
sama czêstotliwoœæ poboru wody
do analizy bêdzie utrzymana, czy j¹
bêdziemy sukcesywnie zmniejszaæ.

Nie ukrywamy, ¿e mo¿e zmienimy
rejony miasta, gdzie te próbki po-
braæ, aby ustaliæ zakres lub powód,
mo¿e coœ znajdziemy jeszcze. Choæ,
jeœli mamy Ÿród³a czyli ujêcia wodê,
no to tylko coœ mo¿e staæ siê na sieci,
ale to ju¿ nie z winy operatora. Mo-
¿emy wtedy mówiæ o jakimœ wypad-
ku. W tym wszystkim brakuje mi ta-
kiej pewnej rzetelnoœci, tj. wprowa-

dzenie - nie chcê powiedzieæ - ¿e
umyœlnie, bo to pewnie jakiœ ludzki
b³¹d, ale jednak poci¹gn¹³ za sob¹
lawinê zdarzeñ - komunikaty, które
pojawia³y siê oficjalnie na stronie
Wojewódzkiej Stacji Epidemiolo-
gicznej, to s¹ komunikaty nr 6, 8, 9,
10. Komunikaty, które mówi¹ ca³y
czas o dniu 9 czerwca, mówi siê o
zakresie ska¿enia, mówi siê o rejo-
nach, mówi siê o postanowieniach.
Ale ca³y czas mówi siê, oprócz ko-
munikatu nr 10, bo on tylko mówi o
odwo³aniu, nawet nie powo³uje siê
na dzieñ.

Te wszystkie komunikaty mówi¹-
ce o zakresie, o rejonie, s¹ opatrzone
dat¹ 9 czerwca, ¿e t¹ informacjê do-
stajê z Sanepidu. Proszê sobie wejœæ
na stronê i przeanalizowaæ. To jest
takie ma³o rzetelne, wydaje mi siê.

Inna sprawa, proszê zauwa¿yæ,
jaka jest waga pewnych komunika-
tów. Ju¿ mówimy, ¿e do ska¿enia
dosz³o w Jab³onowie, powtarzam,
tam gdzie s¹ trzy rodziny. Oczywiœcie
nie dyskredytujê tych ludzi, ¿e oni
s¹ gorsi, tylko mówiê o rozmiarze
zagro¿enia, ale w zwi¹zku z tym za-
kres dzia³añ naszych. To nie mo¿na
- wydaje mi siê - powo³ywaæ w komu-
nikacie czy wypowiadaæ siê w jed-
nym z portali gryfickich przez przed-
stawiciela Sanepidu, ¿e s³u¿by od-
powiedzialne, w tym przypadku pan
Burmistrz Gryfic, ¿e zosta³ w pi¹tek 7
czerwca poinformowany o ska¿eniu
hydroforni przy ul. Trzyg³owskiej.
Teraz proszê sobie zawa¿yæ, mamy
Jab³onowo, trzy rodziny i hydrofor-
niê, Ÿród³o dostawy wody. Wiêc ka¿-
dy logicznie myœl¹cy zaraz powie:
zaraz Ÿród³o? No to wszyscy. Na-
stêpny chochlik, który dezinformuje
ludzi, który próbujemy prostowaæ i
zastanawiaj¹cym z naszej strony,
troszeczkê takim przykrym jest to, ¿e
komisja od reagowania w kryzysie
spotyka siê, ¿eby wypracowaæ sta-
nowisko o godz. 14.00. ̄ eby wypra-
cowaæ rzetelne stanowisko, rzetelny

komunikat, rzetelnie og³osiæ zakres
dzia³añ i o godz. 15.40, opracowane
stanowisko dotyczy³o tego, ¿eby
ludzi nie wprowadzaæ w b³¹d i w
panikê, jak to mia³o miejsce kilka lat
temu, ¿e ludzie dowiedzieli siê o ska-
¿eniu wody na pasku w telewizji,
tylko od ludzi kompetentnych, któ-
rzy podjêli stosowne dzia³ania. Ko-
misja siedzi na spotkaniu, przycho-
dzi informacja, ¿e na jednym  z portali
ju¿ przed godz. 14.00 jest informacja,
¿e w Gryficach jest woda ska¿ona
czy zatruta.

To jest do sprawdzenia. Jak
chcia³ tak chcia³, ale ludzie odbior¹
to po swojemu. I teraz tak: gdzie jest
pe³na odpowiedzialnoœæ?

Ja nie zrzucam z siebie czy mojej
firmy odpowiedzialnoœci za to w
¿aden sposób. My, przepraszamy
naszych odbiorców, ¿e w ogóle do
tego dosz³o. Jesteœmy za¿enowani
nawet przy czêœci dzia³añ naszych
pracowników, ale w pe³ni otwarci
podj¹æ odpowiedzialnoœæ za to, ¿e
do tego dosz³o. Tylko z drugiej stro-
ny Sanepid przedstawiaj¹c swoje
wyniki, zreszt¹ z³e, nie przysy³aj¹c
nam wyników tylko informuj¹c pi-
semnie, mówi¹c, ¿e s¹ z³e w punktach
poboru. My mieliœmy swoje, które
wskazywa³y, ¿e woda jest dobra i
Sanepid nie chcia³ z nich skorzystaæ.
Dlaczego? Nie wiem. Laboratorium,
które posiada akredytacjê i certyfi-
kat na sposób poboru i zakresu. Ma
taki sam certyfikat, jak laboratorium,
do którego przewo¿one s¹ próbki
przez Sanepid czy dowo¿one przez
Sanepid. W niczym te laboratoria siê
nie ró¿ni¹. Nie mo¿na dyskredyto-
waæ jednego, drugiego. Tutaj nie ma
klasy A ani B. Tutaj jedynie mo¿e
byæ, ¿e jeden mo¿e robiæ wiêcej ana-
liz na dan¹ grupê bakterii, inny mniej.

Ale ma mi³oœæ bosk¹ - wspó³pra-
ca wed³ug mnie powinna byæ dwu-
stronna, tutaj zabrak³o mi jakiegoœ
przep³ywu informacji.

Ale to, co mo¿e byæ odebrane

przez kogoœ, jako coœ z³ego, to pro-
szê przyj¹æ, jako wy³¹cznie moj¹
subiektywn¹ ocenê. Nie chcê w to
anga¿owaæ nikogo, ¿e inne osoby
maj¹ takie samo zdanie. Zosta³em tu
poproszony jako osoba publiczna,
¿eby przedstawiæ sytuacjê. Chcia-
³em przedstawiæ w sposób ch³odny,
ale troszeczkê rozwin¹³em ten swój
subiektywizm. No bo niestety trud-
no siê opanowaæ przy tym, co mia³o
miejsce tutaj przez kilka dni w na-
szym mieœcie.

Ja, ze swojej strony, na razie tyle
- powiedzia³ wicedyrektor ZGK An-
drzej Durbaj³o.

Stanowisko wiceburmistrza
Waldemara Wawrzyniaka
 - Tak, jak tutaj moi przedmówcy

wspomnieli, ju¿ od pi¹tku mówiono
o jednej miejscowoœci (7 czerwca
Jab³onowo - przyp. red.). W zwi¹zku
z tym, jad¹c 9 czerwca do Sanepidu
na godz. 14.00, w swojej œwiadomo-
œci ca³y czas myœla³em, ¿e jest to
niewielki zakres. Wczeœniej mieliœmy
informacjê o Jab³onowie. Na miej-
scu, przy spotkaniu w doœæ szerokim
gronie osób, które by³y na spotka-
niu komitetu kryzysowego, ju¿ jak-
by przed godzin¹ 14.00, kiedy jesz-
cze nie zaczêliœmy rozmawiaæ, po-
sz³a informacja w miasto i œwiat o
ska¿eniu czy te¿ zatruciu wody w
Gryficach.

Jeszcze tam w Sanepidzie, nie
maj¹c wypracowanego ¿adnego sta-
nowiska, w mieœcie ju¿ coœ siê dzia-
³o. By³a panika, o której my jeszcze
wtedy nic nie wiedzieliœmy. Na miej-
scu pani El¿bieta Dembowska wrê-
czy³a nam decyzjê i z tej decyzji do-
wiedzieliœmy siê wtedy o tym, jaki
jest zakres tego ska¿enia. Bo tak, jak
tu pan Durbaj³o wspomnia³, w pierw-
szej informacji, czy te¿ obwieszcze-
niu, by³a ska¿ona ta zachodnia czêœæ
miasta, która nas porazi³a. Bo w ogó-
le ogrom tego zakresu, ¿e ska¿ona
jest zachodnia czêœæ miasta od stro-

Jak to by³o z wod¹ w Gryficach...
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ny rzeki Regi by³ pora¿aj¹cy. Po ode-
braniu tej decyzji, gdzieœ ok. godz.
15.30 nasz sztab kryzysowy tutaj,
poniewa¿ tak jak wspomnieliœmy,
zadanie które zosta³o przed nami
postawione, by³o nieadekwatne do
tego, gdzie mieliœmy wczeœniej in-
formacjê mówi¹c¹ o Jab³onowie.

W miêdzyczasie oczywiœcie
uœciœliliœmy ten zapis tego pierwsze-
go obwieszczenia do tych dwóch
ulic, tj. Trzyg³owskiej i Kamieñskiej,
bo jak siê okaza³o, dotyczy³o to tyl-
ko dwóch ulic. Co do tego zadania,
zosta³y postawione si³y i œrodki, któ-
rymi dysponowa³ ZGK w Gryficach.
A wiêc odpowiednia iloœæ zbiorni-
ków zapasowych, punktu poboro-
wego, przyjêliœmy te¿ strategiê in-
formowania mieszkañców. Wyma-
ga³o to jednak z naszej strony roz-
szerzenia tego pierwotnego jakby
zakresu, do którego byliœmy wstêp-
nie w pi¹tek przygotowani. W sobo-
tê odwo³aliœmy tê informacjê i to po
informacji Sanepidu, ¿e wszystko
jest dobrze z wod¹ w Jab³onowie.

W niedzielê dowiadujemy siê, ¿e
jest du¿o wiêkszy zakres i zaczynamy
dzia³ania. ZGK w sprawie dowozu
wody i rozwieszania od siebie infor-
macji i my (Gminny Sztab Kryzyso-
wy) przekazania tej informacji do
mediów poprzez zwyczajowo przyjê-
te sposoby, poprzez Radio Plus,
przekaz internetowy i nag³oœnienie
w sposób mówiony za pomoc¹ stra-
¿y po¿arnej, jeŸdzi³ samochód. Do-
tarliœmy i prosiliœmy o pomoc na-
szych ksiê¿y, ¿eby na mszach te in-
formacje przekazywali. Chodzi³o o
to, ¿eby ta informacja dotar³a do lu-
dzi i uspokoi³a sytuacjê. Bo w tym
czasie w mieœcie by³a ju¿ totalna
panika. Ludzie biegali za wod¹. W
sklepach w oka mgnieniu wykupio-
na zosta³a woda sto³owa, mineralna,
nawet gazowana. Dochodzi³o do
wyrywania sobie butelek z t¹ wod¹.

Tak, jak tutaj by³o ju¿ powiedzia-
ne - informacjê trzeba wa¿yæ. Co
jeszcze mogê powiedzieæ? To by³a
niedziela, po dokonaniu tych
wszystkich czynnoœci, czyli rozsta-
wieniu wszystkich punktów i poin-
formowaniu, w poniedzia³ek spoty-
kamy siê ponownie. I okazuje siê, ¿e
rozszerza siê to ca³e zagro¿enie na
dalsz¹ czêœæ miasta. Oczywiœcie
wtedy podjêliœmy dodatkowe dzia-
³ania, zasilaj¹c dodatkowymi zbior-
nikami wody, anga¿uj¹c w to stra¿
po¿arn¹ i policjê poprzez nag³oœnie-
nie i mobilne punkty i znowu zwycza-
jowo przyjête poprzez rozwieszenie
og³oszeñ i informacjê przekazywan¹
w mediach (w zmniejszeniu paniki
du¿¹ rolê spe³ni³o Radio Plus nada-
j¹c bez przerwy komunikaty - przyp.
red.).

I có¿ dalej? Dalej tak, jak by³o
wspomniane, by³y pobierane próbki
wody z naszej strony i próbki ze stro-
ny Sanepidu i do œrody, 12 czerwca,
ca³y czas akcja trwa³a. ZGK w tym
czasie prowadzi³ zadania zwi¹zane z
oczyszczaniem sieci i wyeliminowa-
niem tego zagro¿enia.

Jak pañstwo ju¿ wiecie, w œrodê
ukaza³ siê komunikat, ¿e woda bada-
na w poniedzia³ek 10 czerwca by³a
zdatna do picia.

I teoretycznie w tym momencie
(13 czerwca, œroda) zakoñczyliœmy
dzia³ania z dostarczaniem wody w
sposób zastêpczy. Natomiast jesz-
cze trwaj¹ dzia³ania z oczyszczaniem
i klarowaniem tej sieci. Nie dotar³y do
nas, bo ca³y czas mieliœmy kontakt ze
szpitalem, czy faktycznie zagro¿enie
w jakiœ sposób wp³ynê³o na zdrowie
mieszkañców. Czy s¹ jakieœ zatrucia
z tego powodu. Z tego, co nam wia-
domo, to takich sytuacji nie by³o. To
tyle informacji o dzia³aniach Gmin-
nego Sztabu Kryzysowego - powie-
dzia³ wiceburmistrz Waldemar Waw-
rzyniak.

Burmistrz Andrzej Szczygie³
- Jeœli pozwolicie, to jeszcze po-

proszê p. El¿bietê PrzewoŸnik o wy-
powiedŸ. Ale na kanwie tego, to
chcia³em podkreœliæ, ¿e moje spotka-
nie z pañstwem i naszych s³u¿b nie
ma za zadanie zmniejszenia roli i od-
powiedzialnoœci Inspektora Sanitar-
nego. My nie chcemy przej¹æ kom-
petencje i rolê, my doskonale znamy,
jak¹ rolê spe³nia Powiatowy Inspek-
tor Sanitarny. To za bezpieczeñstwo
ludzi, za stosowne decyzje, za kon-
trolê jakoœci wody odpowiada In-
spektor Sanitarny i jego zadaniem i
obowi¹zkiem jest dotrzeæ do opera-
torów, do producentów, do miesz-
kañców, ¿eby tak¹ informacjê prze-
kazaæ w trosce o zdrowie i bezpie-
czeñstwo mieszkañców. I za to nale-
¿y podziêkowaæ. Natomiast nale¿y
to robiæ w sposób profesjonalny.
Dlatego, ¿e ka¿da nadgorliwoœæ in-
formacyjna czyni wiêksz¹ krzywdê,
ni¿ oczekujemy. To informacjê nale-
¿y przekazywaæ sprawdzon¹, roz-
s¹dn¹. Albo, jak niektóre media to
czyni¹ informacyjnie, ¿e jakaœ infor-
macja jest, ale niesprawdzona.

Natomiast jeœli siê podaje jako
autorytet (Superportal24 tak¹ wia-
domoœæ poda³ - przyp. red.), wiado-
moœæ pewn¹, ¿e tak jest, no to tworzy
siê panika, jak mieliœmy przyk³ad w
niedzielê. I dlatego proszê, bo to
równie¿ lekcja dla nas wszystkich,
jak nale¿y siê dzieliæ tak¹ informacj¹,
ale sprawdzon¹, bo dla mediów ka¿-
da informacja jest ciekawa. Ale trze-
ba mieæ œwiadomoœæ i odpowiedzial-
noœæ za to s³owo i o to proszê i ape-

lujê do pañstwa - powiedzia³ bur-
mistrz Andrzej Szczygie³.

Zachorowañ nie stwierdzono
- Do dnia dzisiejszego, tj. do 13

czerwca, w naszym szpitalu nie
udzielono ¿adnej porady lekarskiej
¿adnemu pacjentowi z objawami za-
trucia wod¹ - mówi przedstawiciel
MEDICAM p. El¿bieta PrzewoŸnik. -
Tym bardziej nie by³o ¿adnej hospi-
talizacji ani na oddziale wewnêtrz-
nym, ani w ca³ym szpitalu. Szpital
nasz pe³ni dy¿ur w stanie gotowoœci
przez 24 godziny na dobê. Jesteœmy
przygotowani do wszelkich jakichœ
takich problemów. Mieliœmy infor-
macjê o ska¿eniu wody. Wszystko
dzia³o siê sprawnie. Codziennie rano
ka¿dy oddzia³ informowa³ mnie o
sytuacji, nie by³o ¿adnych zg³oszeñ.
Mamy procedury i jesteœmy przygo-
towani do takich stanów i nie by³o
niepotrzebnej paniki. By³o mnóstwo
telefonów, to fakt, ale nie by³o ¿ad-
nych zg³oszeñ o zachorowaniach,
nic takiego nie mia³o miejsca - stwier-
dzi³a p. E. PrzewoŸnik.

Przepraszam
- Chcia³bym skierowaæ do

wszystkich mieszkañców, do
wszystkich odbiorców wody - g³ê-
bokie przeprosiny, za to, co ich spo-
tka³o. Za to zagro¿enie bezpieczeñ-
stwa, zdrowia, a nawet i ¿ycia ka¿de-
go z nas, kto korzysta z tej wody. Tym
bardziej, ¿e by³a to sytuacja w week-
end, gdzie ka¿dy chcia³ swój czas
poœwiêciæ rodzinie i wyluzowaæ siê i
na poniedzia³ek przygotowaæ siê do
pracy, to musia³ przejœæ dodatkowy
stres typu - s¹siad, s³ysza³eœ, wody
nie ma, woda ska¿ona, du¿e zachoro-
wania, itd. Za te wszystkie niedo-
godnoœci, uci¹¿liwoœci przepraszam
mieszkañców. A mo¿e nawet za nie
do koñca pe³n¹ informacjê, bo nie
mamy opracowanego systemu prze-
kazywania informacji. Pewnie to te¿
jest kolejna lekcja, gdy¿ to trzeba po-
prawiæ. Przepraszam równie¿ za stra-
ty finansowe, bo ka¿dy dla swojego
bezpieczeñstwa musia³ ponieœæ do-
datkowe koszty i dodatkowe zakupy
wody. Dziêkujê mediom za wspó³-
pracê, ale bardzo proszê o wstrze-
miêŸliwoœæ w informacji i przekazy-
waæ informacje sprawdzone, po-
twierdzone i wiarygodne, szczegól-
nie w takich informacjach, jeœli cho-
dzi o bezpoœrednie zagro¿enie bez-
pieczeñstwa ka¿dego z nas.

Od Redakcji
Podobnie jak nasi czytelnicy

oczekujemy wiarygodnych wyja-
œnieñ ze strony Sanepidu. Bo chyba
nikt nie s¹dzi, ¿e sprawa ta zostanie
zamieciona pod dywan.                                              M

Domu Pracy Twórczej zaprasza
na wystawê zbiorów zdjêæ Pana Je-
rzego Wojciecha Grycmachera
„Miasto Gryfice w starej fotografii
1900 -1945”. Wystawa bêdzie mia³a
miejsce w Domu Pracy Twórczej
(sala konferencyjna) w dniach robo-
czych od 2 do 31 lipca 2013 r. w godz.
10.00-19.00.                                    (o)

Zaproszenie na wystawê

Gryfice w starej
fotografii

(GRYFICE) Niecodziennymi go-
œæmi w Oœrodku Rehabilitacyjno-
Edukacyjno-Wychowawczym dzia-
³aj¹cym przy Polskim Stowarzysze-
nie na rzecz Osób z Upoœledzeniem
Umys³owym Ko³o w Gryficach byli
przewodnik psa s³u¿bowego: sier¿.
Tomasz Siniarski wraz ze swoim
czworono¿nym podopiecznym
„Falo”. Policjant pracuj¹cy na co
dzieñ z psem, przedstawi³ dzieciom
specyficzn¹ s³u¿bê czworonogów w
policji.

Funkcjonariusz najpierw opo-
wiedzia³ krótko o swojej pracy w
policji, a nastêpnie o tresurze psa.
Dzieci dowiedzia³y siê jak nale¿y
zachowaæ siê w sytuacji zagro¿enia.
Przede wszystkim nale¿y zachowaæ
spokój, nie uciekaæ, nie patrzeæ psu
w oczy. Gdy pies chce zaatakowaæ
nale¿y przyj¹æ pozycjê ¿ó³wia.

Falo pod kierownictwem opieku-
na prezentowa³ swoje umiejêtnoœci i
wysoki stopieñ wyszkolenia - tresu-
ry. Dzieci z wielkim zainteresowa-
niem przygl¹da³y siê, jak pies reagu-
je na komendy pana Tomasza.    (o)

Niecodzienni
goœcie
w OREW

Konferencja prasowa c.d.
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20 czerwca oby³o siê w czytelni
dla doros³ych trzecie spotkanie z
cyklu „Podaj dalej”. Przybyli na nie
bibliotekarze z bibliotek partner-
skich z Karnic i P³otów, a tak¿e za-
proszone bibliotekarki z filii bi-
bliotecznych MBP, z Górzycy i Pru-
sinowa.

Goœci powita³a dyrektor bibliote-
ki Zofia Czasnowicz – Lidera Part-
nerstwa. Leszek Wójcikiewicz
przedstawi³ zebranym nowoczesne
rozwi¹zania teleinformatyczne s³u-
¿¹ce do komunikowania siê na odle-
g³oœæ z wykorzystaniem komputera.
Nastêpnie przyst¹piono do indywi-
dualnych zajêæ praktycznych. Ko-
lejnym krokiem by³o przeprowadze-
nie krótkich konwersacji pomiêdzy

Trzecie spotkanie
z cyklu „Podaj dalej”

uczestnikami spotkania z wykorzy-
staniem sprzêtu komputerowego
dostêpnego w bibliotece. W godzi-
nach przedwieczornych wszyscy
po¿egnali siê, gdy¿ by³o to ostatnie
stacjonarne spotkanie w ramach
mikrograntu „Podaj dalej”, kolejne
odbêdzie siê przy wykorzystaniu
informacji zdobytych na szkoleniu i
bêdzie mia³o charakter wirtualny.
Bibliotekarze „spotkaj¹ siê w sieci” i
wymieni¹ siê relacjami i fotografiami
z wakacji.

Œrodki finansowe na pokrycie
wiêkszoœci kosztów organizacji spo-
tkañ z Bibliotekami Partnerskim po-
zyskano z dotacji w ramach „Mikro-
grantu – Podaj dalej” z Akademii
Rozwoju Filantropii w Polsce.      (o)

(GRYFICE) W Gryfickim Domu
Kultury odby³ siê 24 czerwca kon-
cert charytatywny na rzecz ma³ej
Aleksandry Witkowskiej - pod-
opiecznej Stowarzyszenia Rodzi-
ców Chorych na Bia³aczkê i inne
choroby Nowotworowe.

Ola jest dwulatk¹ ze zdiagnozo-
wan¹ ostr¹ bia³aczka limfobla-
styczn¹. Radosna, weso³a, z du¿¹
inicjatyw¹ i chêci¹ do zabawy. Bar-
dzo towarzyska, Od marca br. walczy
z ciê¿k¹ chorob¹.

M³odzie¿ z ZSP im. Czes³awa
Mi³osza w Gryficach po³¹czy³a swe
si³y i zorganizowa³a koncert charyta-
tywny, na którym zaprezentowali siê
wspaniali m³odzi wykonawcy: ze-
spó³ muzyczny z tej¿e szko³y, kaba-
ret M³odzi Gryficzanie oraz zespó³
Czeœæ. Spotkanie poprowadzi³a
uczennica Gimnazjum Nr 1 w Gryfi-
cach, Malwina Jankowska, która
goœcinnie wykona³a równie¿ kilka
utworów.

W tak trudnych czasach, kiedy
na co dzieñ spotykamy siê z brakiem

Koncert
charytatywny dla Oli

wra¿liwoœci na drugiego cz³owieka,
znalaz³y siê osoby, które przyczyni³y
siê do tego, ¿e ma³a Ola bêdzie mia³a
wiêksze szanse na wyzdrowienie.

Pañstwa wsparcie to radoœæ i
zdrowie. Mo¿na dokonaæ dowolnej
wp³aty na konto bankowe w/w sto-
warzyszenia: Pekao SA II o/ Szczecin
nr: 25 1240 3927 1111 0000  4100 0269
tytu³em: ALEKSANDRA WIT-
KOWSKA.                                         (o)

W Ksi¹¿nicy Pomorskiej w
Szczecinie odby³o siê 19 czerwca br.
II Forum Bibliotekarzy Wojewódz-
twa Zachodniopomorskiego. Temat
spotkania brzmia³ „Bibliotekarz w
dobie zmian”. Z Miejskiej Bibliote-
ki Publicznej w Gryficach w spotka-
niu uczestniczy³y dwie bibliotekar-
ki: Anna Burda i Genowefa Kijow-
ska.

Na Forum poruszono wiele wa¿-
nych spraw dla zawodu biblioteka-
rza, dotyczy³ m.in. kszta³cenia bi-
bliotekarzy, bibliotekarza dyplomo-
wanego, problemów bibliotekarzy
szkolnych oraz bibliotek publicz-
nych. Omówione zosta³y zmiany w
pracy bibliotek w zwi¹zku z realizacj¹
Programu Rozwoju Bibliotek. Gry-
ficka Biblioteka równie¿ realizuje
projekt i ma w tej dziedzinie ju¿ du¿e
osi¹gniêcia, jednym z nich jest zor-

Forum bibliotekarzy

ganizowanie konkursu literackiego
pod has³em „Utalentowani” oraz
wydanie zbioru wierszy i opowiadañ
laureatów tego¿ konkursu. Odby³y
siê równie¿ dwa nocne czytania przy
zaanga¿owaniu nauczycieli i
uczniów z Gimnazjum nr 2 w Gryfi-
cach. Najwa¿niejszym efektem
uczestnictwa w Programie jest na-
wi¹zana wspó³praca z lokalnym œro-
dowiskiem.

Po ka¿dym wyst¹pieniu d³ugo
trwa³a dyskusja, bowiem w spotka-
niu bra³o udzia³ 130 osób.  A. Burda

(GRYFICE) W sali konferencyj-
nej Urzêdu Miejskiego w Gryficach
odby³ siê 11 czerwca br. spektakl
teatralny, którego organizatorem
by³ Zarz¹d G³ówny Polskiego Sto-
warzyszenia Osób Niepe³nospraw-
nych. Projekt zrealizowano ze
œrodków Gminnego Programu
Rozwi¹zywania Problemów Alko-
holowych.

Grup¹ docelow¹ przedstawienia
byli najm³odsi mieszkañcy naszej
gminy w wieku od 3 do 5 lat. Dzieci
w tym wieku nie s¹ jeszcze œwiadome
istnienia problemu alkoholizmu, czy
innych uzale¿nieñ, mimo, i¿ czêsto
zdarza siê, ¿e s¹ ich ofiarami lub maj¹
z nimi stycznoœæ poprzez cz³onków
swojej rodziny. Wzorce zachowañ
wpojone w m³odoœci oraz nabyte
umiejêtnoœci radzenia sobie z emo-
cjami, w znacz¹cy sposób rzutuj¹ na
zachowanie dzieci w starszym wieku,
warunkuj¹c tym samym ich rozwój. Z

Spektakl
z przekazem

uwagi na wiek uczestników projekt
zak³ada przede wszystkim przekazy-
wanie wieloaspektowych treœci pro-
filaktycznych, bez poruszania œciœle
problemu alkoholizmu. Profilaktyka
w tym wydaniu rozumiana jest z jed-
nej strony jako umiejêtnoœæ radzenia
sobie w sytuacjach trudnych emo-
cjonalnie oraz nauka asertywnoœci,
z drugiej strony zaœ zaszczepienie i
rozwój w maluchach zainteresowañ,
których pielêgnacja jest najlepszym
sposobem obrony przed uzale¿nie-
niami.

Spektakl w przyjazny, ³atwo do-
stêpny i dowcipny sposób przeka-
zywa³ idee wzajemnego szacunku,
gotowoœci do pomocy drugiemu
cz³owiekowi.

Œrodki finansowe za spektakl
przeznaczone zostan¹ na wyjazdy
dla dzieci i m³odzie¿y niepe³no-
sprawnej oraz zakup sprzêtu rehabi-
litacyjnego.                                     (o)
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

DRUKARNIA w £obzie
poleca us³ugi
poligraficzne

wizytówki, plakaty,
samokopie

Ul. S³owackiego 6,
tel. 91 39 73 730

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

Powiat œwidwiñski

INNE

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Koszenie traw i prasowanie siana.
Tel. 661 194 854 lub 94 363 1258.

Us³ugowo wykonam wszelkie pra-
ce polowe. Nowy ci¹gnik 150 KM.
Wywóz nieczystoœci p³ynnych.  Tel.
661 194 854 lub 943631258.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Region

Powiat ³obeski

US£UGI

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯. Tel.
598 334 536, 605 286 058, 661
953 331. PRODUCENT GO-
STAL PRZECHLEWO. U nas
najtaniej

NIERUCHOMOŒCI

Powiat ³obeski

PRACA

Powiat ³obeski

Wynajmê sklep ogrodniczy przy ul.
Chrobrego 2 w £obzie, tel. 516 078
456.

Wynajmê plac na ul. Podgórna 4D
w £obzie (by³y skup z³omu). Tel. 606
762 527

Lokal u¿ytkowy ok. 30 mkw. w cen-
trum £obza obok Pepco wynajmê
od 01.07.2013r. Idealny pod biuro,
gabinet itp. Wszystkie media + in-
ternet. Tel. 501 894 828.

MIESZKANIA

ROLNICTWO

Powiat ³obeski Powiat drawski
Us³ugi tartaczne . Tel. 661 194 854
lub 94 363 1258.

Wywóz nieczystoœci p³ynnych. Tel.
661 194 854 lub 94 363 1258.

Sprzedam mieszkanie dwupoko-
jowe o powierzchni 42,3 mkw  w
centrum £obza. Cena 100.000 z³.
Tel. 664 927 727 lub 602 722 172

Odnajmê mieszkanie w £obzie.
Tel. 880 085 176

SPRZEDAM MIESZKANIE W WÊ-
GORZYNIE !
Pow. 53 mkw., w bloku na II piêtrze,
2 pokojowe, kuchnia, ³azienka +
piwnica. W³asnoœciowe spó³dziel-
cze. Cena 105 tys. z³. Tel. 663 248
859.

Sprzedam lub wynajmê 4 pokojo-
we mieszkanie w £obzie. Tel. 91
397 5088

Powiat ³obeski

MOTORYZACJA

Sprzedam Toyotê Carina Epsilon
1.6, w dobrym stanie technicznym,
serwisowana, rok 1995. Cena 8
tys. z³. Tel. 608297416.

Powiat œwidwiñski

Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe,
pow. 66,5 mkw., I piêtro, wewnêtrz-
ne, w Klêpczewie gm. Œwidwin. W
cenie mieszkania gara¿. Tel 503
430 152,  505 186 865

Powiat gryficki

Posiadam pomieszczenie do ga-
ra¿owania samochodu lub jako
magazyn przy ul. Trzyg³owskiej tel.
501 305 767, 913842678

Sprzedam 3 dzia³ki z warunkami
zabudowy w Rzêskowie. Tel. 512
584 156.

Wynajmê lub sprzedam sklep
spo¿ywczo - przemys³owy w
Radowie Ma³ym k/koœcio³a.
Tel. 668 545 249.

Plantacja borówki w Siwkowi-
cach k/£osoœnicy zatrudni
zbieraczy. Zapisy w terminie od
1 lipca do 10 lipca 2013 r. Tel.
515 144 186.

Kozie mleko sprzedam, £obez. Tel.
696 308 679

Powiat gryficki

Sprzedam ³adnie po³o¿on¹ dzia³kê
budowlan¹ o pow. 0,1589 ha, na
Osiedlu Pomorskim w Z³ocieñcu.
Tel. 888 815 285

Powiat drawski

Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 91 39 73 730;  www.wppp.vel.pl

FIRMA ZATRUDNI
- KIEROWNIKA WYTWÓRNI
ELEMENTÓW BETONOWYCH

- SPECJALISTÊ DS.
POZYSKANIA BIOMASY

tel. 509 288 387, 509 288 386

ZATRUDNIÊ OD ZARAZ
- kierowcê kat. C + E
- kierowcê ci¹gnika rolniczego
- pilarzy
- betoniarzy
- oraz innych pracowników

tel. 91/3971951, 509 288 386,
509 288 387

Region
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Zgodnie z harmonogramem mo-
dernizacji Portu Rybackiego w
Mrze¿ynie, generalny wykonawca
inwestycji - Korporacja Budowlana
DORACO z Gdañska odda³a do
u¿ytkowania dwa gotowe nabrze¿a:
pasa¿erskie oraz prze³adunkowe.

W sezonie wakacyjnym dojœcie
na pla¿ê mo¿liwe bêdzie od ulicy
Portowej, Zabytkowej oraz Mary-
narskiej. Teraz intensywne prace
budowlane trwaj¹ w po³udniowej
czêœci portu na wysokoœci mostu
nad rzek¹ Reg¹.

Nowe nabrze¿a wzbudzaj¹ cieka-
woœæ zainteresowanie turystów,
którzy w minionych tygodniach
przebywali w Mrze¿ynie i w gminie
Trzebiatów.

W ramach inwestycji przeprowa-
dzona zostanie kompleksowa mo-
dernizacja nabrze¿y portowych o
³¹cznej d³ugoœci 429 metrów, które
zostan¹ wyposa¿one w punkty po-
boru wody i energii elektrycznej.
Dodatkowo wybudowane bêd¹: ba-
sen remontowy wraz z budynkiem
warsztatowym i slipem do obs³ugi
jednostek rybackich stacjonuj¹-
cych w porcie, budynek Bezpoœred-

Budowa portu w Mrze¿ynie bez utrudnieñ
niej Sprzeda¿y Ryb z magazynem,
ch³odni¹ i wytwornic¹ lodu. Oprócz
tego kompleksowej modernizacji i
przebudowie poddane zostan¹ dro-
gi, place, kanalizacja sanitarna, ka-
nalizacja deszczowa, sieci energe-
tyczne, sieci wodoci¹gowe oraz
wybudowane zostan¹ punkty zda-
wania wód zaolejonych i œcieków
komunalnych z jednostek rybac-
kich.

W ramach operacji zostanie wy-
budowany tak¿e obiekt administra-
cyjny portu. Budynek bêdzie wyko-
rzystywany przez Okrêgowy In-
spektorat Rybo³ówstwa Morskiego
i Zarz¹d Portu Morskiego Mrze¿yno
a tak¿e organizacje i stowarzyszenia
rybackie.

Celem inwestycji jest poprawa
warunków bezpieczeñstwa i higieny
pracy w porcie rybackim Mrze¿yno,
warunków postoju, obs³ugi statków
rybackich oraz prowadzenia wy³a-
dunków, przechowywania i sprzeda-
¿y produktów rybnych pochodz¹-
cych z po³owów morskich i ograni-
czenie zanieczyszczania œrodowiska
morskiego.

Wykonawc¹ inwestycji jest Kor-
poracja Budowlana DORACO Sp. z

o.o. z Gdañska, która obecnie reali-
zuje budowê falochronu dla Gazo-
portu LNG w Œwinoujœciu oraz Ter-
minal Masowy na terenie Rudopor-
tu w Porcie Morskim Gdañsk. Funk-
cjê in¿yniera kontraktu pe³niæ bêdzie
firma EKO-INVEST S.A. ze Szczeci-
na.

Koszt inwestycji to ponad 40 mln

z³. Na realizacjê inwestycji jednost-
ka bud¿etowa gminy Trzebiatów -
Zarz¹d Portu Morskiego Mrze¿yno
otrzyma³ dofinansowanie z Unii Eu-
ropejskiej w wysokoœci 31 mln z³.

Termin zakoñczenia prac pierw-
szego etapu planowany jest na ko-
niec 2013 roku. Ca³oœæ inwestycji
ukoñczona bêdzie w 2014 roku.   £T

Dyrektor Oddzia³u Instytutu
Pamiêci Narodowej w Szczecinie,
Burmistrz Trzebiatowa i NSZZ
„Solidarnoœæ” Pracowników
Oœwiaty i Wychowania w Trzebiato-
wie serdecznie zapraszaj¹ miesz-
kañców i turystów do zwiedzenia
ogólnopolskiej wystawy historycz-
nej pt. „586 dni stanu wojennego”.

Wystawa na trzebiatowskim ryn-
ku bêdzie otwarta do koñca lipca br.
i jest to pierwsza z planowanych
wystaw plenerowych, które ogl¹daæ
bêdzie mo¿na w naszym mieœcie do
listopada bie¿¹cego roku.

Wystawa upamiêtnia osobiste
dramaty ofiar, indywidualne akty
sprzeciwu Polaków, ale te¿ ró¿no-
rodnoœæ postaw podzielonego spo-
³eczeñstwa. Obrazy z wiêzieñ, posie-
dzeñ s¹dów doraŸnych i pogrzebów
przeplataj¹ siê z wielk¹ polityk¹ -
spektakularnymi operacjami woj-
skowo-milicyjnymi, masowymi de-
monstracjami opozycji, walkami
ulicznymi - jak równie¿ obrazami
¿ycia codziennego w realnym socja-
lizmie. Jednym z w¹tków wystawy s¹
te¿ reakcje podzielonego ¿elazn¹
kurtyn¹ œwiata na dramatyczne wy-
darzenia w Polsce.

Stan wojenny na trzebiatowskim rynku
 W sierpniu 1980 r. masowy pro-

test robotników, wspieranych przez
inne grupy spo³eczne, zmusi³ komu-
nistyczne w³adze do kapitulacji.
Przywódcy Polskiej Zjednoczonej
Partii Robotniczej zaakceptowali
porozumienie, którego kluczowym
elementem by³o powo³anie niezale¿-
nych od w³adz zwi¹zków zawodo-
wych. Wkrótce powsta³ Niezale¿ny
Samorz¹dny Zwi¹zek Zawodowy
„Solidarnoœæ”, który z czasem skupi³
blisko dziesiêæ milionów cz³onków.

Przez 468 dni Polacy ¿yli nadziej¹,
¿e mo¿liwa jest powolna demokraty-
zacja systemu, a stopniowo tak¿e
odzyskanie suwerennoœci. Z
ogromnym entuzjazmem kreœlono
plany przebudowy pañstwa. Komu-
niœci nie zamierzali jednak zrezygno-
waæ z monopolu w³adzy. Od jesieni
1980 r. przygotowywano siê do si³o-
wej rozprawy ze spo³eczeñstwem.
Marzenie o wolnoœci zosta³o brutal-
nie przerwane 13 grudnia 1981 r., gdy
na ulice polskich miast wyjecha³y
czo³gi. Stan wojenny wprowadzono
po to, by ocaliæ komunistyczn¹ dyk-
taturê i zniszczyæ „Solidarnoœæ”.

W³adzom nie uda³o siê osi¹gn¹æ
¿adnego z tych celów. Zamordowa-
no kilkadziesi¹t osób, tysi¹ce uwiê-
ziono, dziesi¹tki tysiêcy przeœlado-

wano na ró¿ne sposoby. Zniszczono
spo³eczny entuzjazm i nadziejê, któ-
re w takim wymiarze jak w 1981 r. ju¿
nigdy siê nie odrodzi³y. Gospodarka
pogr¹¿y³a siê w przewlek³ym kryzy-
sie. Przed³u¿ona agonia systemu za-
bra³a Polsce kolejnych osiem lat. Po-
stulaty NSZZ „Solidarnoœæ” w wiêk-
szoœci zosta³y zrealizowane po 1989
r. Spe³ni³y siê najskrytsze marzenia -
upad³ mur berliñski, rozpad³ siê
Zwi¹zek Sowiecki, Polska jest cz³on-
kiem Unii Europejskiej i NATO.

Sta³o siê to dziêki wysi³kowi i po-
œwiêceniu tych, którzy po 13 grudnia

1981 r. nie pozostali obojêtni i stawili
opór z³u. Wielu z nich zap³aci³o wy-
sok¹ cenê za swoj¹ postawê, niektó-
rzy p³ac¹ j¹ do dziœ.

 Wystawa „586 dni stanu wojen-
nego” otwarta bêdzie do koñca lipca
br. W kolejnych miesi¹cach miesz-
kañcy naszej gminy zwiedziæ bêd¹
mogli pozosta³e wystawy: „Zbunto-
wane miasto. Szczeciñski Grudzieñ
1970-Styczeñ 1971”, „Sierpieñ 1980
oczami m³odych” oraz „Trzymamy
stra¿ nad Odr¹”. Zakoñczenie eks-
pozycji na trzebiatowskim rynku pla-
nowane jest w paŸdzierniku br.   £T



(P£OTY) Bardzo pracowicie
up³yn¹³ kolejny tydzieñ cz³onkom
MLUKS „Mokasyn” P³oty. W sobo-
tê rano brali aktywny udzia³ w XVIII
Letnich Samorz¹dowych Igrzy-
skach LZS, wieczorem natomiast
podziwiali gwiazdy polskiej i œwia-
towej lekkiej atletyki podczas Me-
moria³u Janusza Kusociñskiego w
Szczecinie. W niedzielê start w mi-
tingu w Koszalinie, œroda to woje-
wódzkie Igrzyska M³odzie¿y
Szkolnej w trójboju, a w kolejn¹
sobotê start w Mitingu Wieczor-
nym Szczecinie.

XVIII Letnie Igrzyska LZS
Samorz¹dów Gmin Wojewódz
-twa Zachodniopomorskiego
W dniu 15 czerwca na Stadionie

Miejskim w  P³otach rozegrano fina³
XVIII Letnich Igrzysk LZS Samorz¹-
dów Gmin. Startowa³o w nich oko³o
400 zawodników. Otwarcie Igrzysk
odby³o siê w bardzo uroczystym
ceremoniale, z przemarszem ekip
startuj¹cych, zapaleniem symbo-
licznego znicza przy udziale licznie
zgromadzonych goœci i orkiestry
dêtej. Aktywnie w igrzyskach brali
udzia³ cz³onkowie „Mokasyna” P³o-
ty - m.in. ̄ aneta Wysocka wygra³a
bieg na 200 m i zajê³a 2 miejsce w
skoku w dal z miejsca, a Magdalena
Or³owska zajê³a 1 miejsce w rzucie
lotk¹ i 2 miejsce w biegu na 100 m.
Wyniki naszych zawodników przy-
czyni³y siê do zajêcia trzeciej lokaty
Gminy P³oty w klasyfikacji general-
nej gmin. „Mokasyn” by³ wspó³or-
ganizatorem igrzysk oraz zapewni³
obs³ugê sêdziowsk¹ konkurencji
lekkoatletycznych.

„Mokasyn” na Memoriale
Janusza Kusociñskiego
Sobotnim wieczorem w Szczeci-

nie odby³ siê Memoria³ Janusza
Kusociñskiego. Wziê³y w nim udzia³
s³awy polskiego i œwiatowego spor-
tu m.in. Betty Heidler,  Anita W³odar-
czyk, czterech najlepszych zawodni-
ków w rzucie m³otem na œwiecie:
Nazarowa z Tad¿ykistanu, Krisztian
Pars, Melich z Czech, Pawe³ Fajdek
oraz guru polskiego m³ota Szymon
Zió³kowski, dwukrotny medalista
olimpijski w pchniêciu kul¹ Tomasz
Majewski, Dawid Storl, Raphael
Holzdeppe, Adam Kszczot.

Warto by³o przyjrzeæ siê rywali-
zacji mistrzów. Kto nie by³ niech
¿a³uje.

Udany start w Koszalinie
W Koszalinie na Mitingu Ba³ty-

ku Koszalin wystartowa³o piêæ za-

wodniczek „Mokasyna” P³oty: przy-
gotowuj¹ce siê do Wojewódzkich
Fina³ów Wojewódzkich w trójboju
lekkoatletycznym -  Julia W³odar-
czyk i Edyta Bielska oraz juniorki
m³odsze -  dwukrotna medalistka
ostatniej Wojewódzkiej Gimnazjady
El¿bieta Bielska, znajduj¹ca siê w
œwietnej formie Klaudia Lewandow-
ska oraz powracaj¹ca na lekkoatle-
tyczne areny, ubieg³oroczna meda-
listka mistrzostw województwa i
makroregionu Aleksandra  Kecler.
Startuj¹ca po raz pierwszy na tak
du¿ym mitingu Julka uzyska³a 14,98
w biegu na 100 m i skoczy³a w dal
3.75. Edyta ustanowi³a rekordy
¿yciowe w biegu na 100 m – 14,13 i w
skoku w dal (z deski) 4.60 (ze strefy
Edzia skoczy³a ju¿ 4.75). Kolejne w
tym sezonie dwie „¿yciówki” bêd¹ce
jednoczeœnie nowymi rekordami
klubu wybiega³a Klaudia Lewan-
dowska. Najpierw dokona³a tego w
biegu na 100 m - w którym uzyska³a
wynik 12,70, a nastêpnie w biegu na
200 metrów w którym poprawi³a siê
na 26,16. Oba wyniki to drugie klasy
sportowe. Ola nabiega³a 14,52 na 100
metrów i 65,00 w biegu na 400m.

Edyta wicemistrzyni¹
województwa
Ze srebrnym medalem wróci³a

Edyta Bielska - uczennica Szko³y
Podstawowej nr 2 w P³otach z Woje-
wódzkich Igrzysk M³odzie¿y Szkol-
nej w trójboju lekkoatletycznym. W
zawodach, które odby³y siê w Ko-
szalinie, podopieczna Doroty Kecler
uleg³a jedynie Karolinie Puch z SP
Resko (na trzecim miejscu uplasowa-
³a siê Jagoda Deluga z SP 4 Œwinouj-
œcie). W upale, który bardzo prze-
szkadza³ w osi¹ganiu dobrych wyni-
ków, Edyta oprócz srebra i tytu³u
wicemistrzyni województwa w kla-
syfikacji generalnej,  zdoby³a tak¿e
dwa tzw. ma³e medale za poszczegól-
ne konkurencje: z³oto za 8,72 w bie-
gu na 60 metrów i srebro za 4.46 w
skoku w dal. Nale¿y wspomnieæ, ¿e
jest to kolejne tegoroczne osi¹gniê-
cie m³odej zawodniczki - w kwietniu
w Gryfinie wywalczy³a bowiem br¹-
zowy medal w wojewódzkich IMS w
biegach prze³ajowych.

W zawodach w Koszalinie  (w
których startowaæ mog³y po trzy
najlepsze dziewczynki i trzech naj-
lepszych ch³opców z poszczegól-
nych powiatów) bardzo dobrze spi-
sali siê tak¿e: Julia W³odarczyk i
Kacper Budzyñski ze Szko³y Pod-
stawowej nr 2 w P³otach oraz Marty-
na Ryl z SP Mechowo. Martyna
wywalczy³a wysokie 12 miejsce, Ju-

lia by³a 21 z niez³ymi wynikami na 60
metrów – 9,17 i w skoku w dal 4.00,
natomiast Kacper zaj¹³ 38 lokatê,
nabra³ doœwiadczenia, co z pewno-
œci¹ zaprocentuje przysz³ym roku,
bowiem Kacper jest czwartoklasist¹.

Miting Wieczorny w Szczecinie
W Szczecinie podczas Mitingu

Wieczornego wystartowa³a pi¹tka
zawodników MLUKS ”Mokasyn”
P³oty. W dziewiêciu startach usta-
nowili oni osiem „¿yciówek”. Maja
Kwiatkowska uzyska³a 13,81 w bie-
gu na 100 metrów i 66,71 w biegu na

Pracowity tydzieñ sportowców
„Mokasyna” P³oty

dystansie czterokrotnie d³u¿szym.
Sara Bartyzel tak¿e poprawi³a swo-
je dotychczasowe osi¹gniêcia: w
biegu na 100 m -14,41 i na 200 m -
30,26. Nastêpna z p³otczanek Alek-
sandra Kecler  poprawi³a ”¿yciów-
kê” na 200 m- 29,29 a w biegu na 400
m uzyska³a 64,82.

Równie¿ panowie startuj¹cy w
ten wieczór w Szczecinie poprawili
swoje rekordy: Krzysztof Borek
uzyska³ 12,28  w biegu na 100 m i
25,19 w biegu na 200 m, Konrad
Dziedzic „wybiega³” 3.02,50 w biegu
na 1000 m.                               (MAC)

StrStrStrStrStr. 13. 13. 13. 13. 13gazeta gryficka 27.6.2013r. SPORT

U góry: Trójbój Koszalin 19.06.2013 - Srebrna Edzia, na dole: Memoria³
J. Kusociñskiego 15.06.2013.
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(GRYFICE) W dniach 14 i 15
czerwca na boisku Orlik ko³o SP4
odby³y siê turnieje sportowe.

W pi¹tek 14 bm., odby³ siê turniej
pi³ki no¿nej dla dzieci do 10 lat. W
zawodach wziê³o udzia³ 30 dzieci,
zwyciê¿y³a dru¿yna „Zimny Le-
szek”, II m-ce FC Cobry, III m. - Dzikie
Wê¿e. Zawodnikom z podium, jak
równie¿ najm³odszemu zawodniko-
wi meczu Kubie Bartoszcze zosta³y
przyznane nagrody. Organizatorzy i

Na zakoñczenie sezonu pi³kar-
skiego 2012/13 trampkarzy grupy
II, których organizatorem jest
ZZPN, pi³karze Szkó³ki Pi³kar-
skiej „DIEGO” pokonali w der-
bach Gryfic Spartê 1:0 (0:0), po
bramce z rzuty karnego najlepsze-
go na boisku Krzysztofa Andrze-
jewskiego.

Mecz, mimo padaj¹cego desz-
czu, sta³ na wysokim poziomie, a
m³odzi pi³karze z Gryfic pokazali wolê
walki i zaanga¿owanie. By³ to ostat-
ni mecz trampkarzy „DIEGO” w tych
rozgrywkach, poniewa¿ komisja od
spraw sportu w Gminie (radni) przy-
dzielili za ma³o funduszy na dzia³al-
noœæ Szkó³ki i w zwi¹zku z tym kie-
rownictwo nie mog³o zg³osiæ tramp-
karzy do rozgrywek ZZPN w nastêp-
nym sezonie.

Czêœæ dru¿yny zosta³a przekaza-

Na zakoñczenie sezonu pi³karskiego

Diegowcy
pokonali Spartê

na Sparcie Gryfice, a pozostali praw-
dopodobnie zakoñcz¹ swoj¹ „karie-
rê”. Po raz kolejny pieni¹dze i polity-
ka decyduj¹ o zainteresowaniach i
pasjach m³odych ludzi, a szkoda, bo
przez tych parê lat trampkarze Szkó³-
ki „Diego” zapisali chlubn¹ kartê w
powiecie swoimi osi¹gniêciami.

W nowym sezonie kierownictwo
Szkó³ki zg³osi³o do Zachodniopo-
morskiego Zwi¹zku Pi³ki No¿nej w
Szczecinie tylko trzy dru¿yny: Orlik
starszy, Orlik i Orlik m³odszy.

Podsumowuj¹c sezon, organiza-
torzy ze Szkó³ki Pi³karskiej „Diego” i
MKS Sparta zorganizowali wspól-
nego grilla dla zawodników.

Wszystkim trampkarzom z Szkó³-
ki DIEGO ¿yczymy powodzenia na
nowej drodze ¿ycia, aby sport i ak-
tywnoœæ fizyczna w dalszym ci¹gu
by³y dla nich wa¿nymi wartoœciami.

Karolina Pietrzak

Turnieje pi³karski
i tenisa ziemnego

fundatorzy nagród: SP4, Diego, Mi-
cha³ Ardanowski, Wojciech Santy-
siak, Jacek Jakubowski. 

W sobotê 15 bm., rozegrany zo-
sta³ turniej tenisa ziemnego. Wziê³o
w nim udzia³ 6 zawodników. Zwyciê-
¿y³ Wojciech Kapela, w meczu fina-
³owym pokonuj¹c Cezarego Palic-
kiego. Zawodnicy z podium otrzy-
mali nagrody okolicznoœciowe. Or-
ganizatorzy: Micha³ Ardanowski i
Wojciech Santysiak.                     (o)

W £odzi w dniach 21-23 czerw-
ca 2013 r. rozegrano XIX edycjê
Ogólnopolskich Fina³ów ,,Czwart-
ków Lekkoatletycznych”. Na star-
cie do rywalizacji stanê³o 2400
dzieci z 71 oœrodków – organizuj¹-
cych  tê  imprezê.

Stadion AZS £ódŸ, na którym
rozgrywano fina³y, dawno nie goœci³
takiej rzeszy dzieci. Podczas otwar-
cia i przemarszu ekip, trzeba by³o
utworzyæ podwójny szpaler, aby
pomieœciæ wszystkich przedstawi-
cieli poszczególnych miast. Poziom
sportowy dzieci wzrasta, z roku na
rok zostaj¹ poprawiane sportowe
rekordy ,,Czwartków”. Wœród finali-
stów startuj¹cych w £odzi byli rów-
nie¿ gryficzanie. Szko³ê Podsta-
wow¹ Nr 4 w Gryficach reprezento-
wa³ Krystian Wa³êga i Jakub Ku-
biak, Szko³ê Podstawow¹ Nr 3 w
Gryficach Adam Kuta, a Szko³ê Pod-
stawow¹ w Wyszoborze Jakub Kwi-
rêg. M³odzi gryficcy lekkoatleci bez
kompleksów zaprezentowali siê w
sobotnich eliminacjach. Jakub Kwi-
rêg rzucaj¹c pi³eczk¹ palantow¹  48,5
m wyprzedzi³ 21 zawodników, ale do
fina³u siê nie zakwalifikowa³, Jakub
Kubiak poprawi³ rekord ¿yciowy w
biegu na 300 m - 49,80 sek., Adam
Kuta zaj¹³ w swojej serii III miejsce,
równie¿ ustanawiaj¹c rekord ¿ycio-
wy na 300 m - 49,46 sek. Obaj starto-
wali w roczniku 2001 i do œcis³ego
fina³u zabrak³o niewiele.

Historycznego akcentu dokona³
jednak najm³odszy ze startuj¹cych
Krystian Wa³êsa, zdobywaj¹c po
raz pierwszy medal dla Gryfic. Kry-
stian startuj¹cy  w roczniku 2002 na
300 m wygra³ swoj¹ seriê, uzyska³ w
sobotnich eliminacjach 47,73 sek.,
ustanawiaj¹c rekord ¿yciowy i z trze-
cim czasem, po rozegraniu wszyst-

kich serii, zakwalifikowa³ siê do nie-
dzielnego fina³u. Fina³ z ósemk¹ naj-
lepszych zawodników by³ du¿¹ nie-
wiadom¹, po ca³odniowym pobycie
na stadionie, panuj¹cym upale i zmê-
czeniu po eliminacjach. Na starcie
stanêli Orz³owski Jakub Jarocin,
Tustanowski Micha³ Lublin, Wa³ê-
ga Krystian Gryfice,  Bogdanowicz
Miko³aj Szczecin, Tarasiewicz Oli-
wier Toruñ, Obuchowicz Hubert
Lidzbark, G³adkowski Jakub Wro-
c³aw, Kowalik Maciej Kruszwica. W
rywalizacji, do samej mety, przy
og³uszaj¹cym dopingu Krystian
Wa³êga zaj¹³ II miejsce, poprawiaj¹c
kolejny raz ,,¿yciówkê” - 46,53 sek. i
zaraz po biegu zosta³ udekorowany
przez pani¹ Prezydent £odzi Hannê
Zdanowsk¹ pucharem i nagrodami
rzeczowymi. Krystian podnosi swo-
je umiejêtnoœci sportowe w sekcji
biegowej Chrobrego Gryfice pod
kierunkiem £ukasza Przybysza.
Gratulujemy!

Organizacja jesiennych i wio-
sennych ,,Czwartków lekkoatletycz-
nych” w Gryficach oraz wyjazd na
fina³ Ogólnopolski do £odzi by³
mo¿liwy dziêki dotacji z Urzêdu
Miejskiego w Gryficach dla organi-
zatora tej imprezy - Klubu Sportowe-
go Chrobry Gryfice. Wprowadzenie
wszystkich wyników z gryfickich
eliminacji by³o mo¿liwe dziêki zaan-
ga¿owaniu pana Artura Lecha, któ-
ry systematycznie ka¿dy wynik uzy-
skany w Gryficach umieszcza³ na
stronie ogólnopolskiej „Czwart-
ków” w Warszawie.

Dzieci szkó³ podstawowych za-
praszamy od nowego roku szkolne-
go do rywalizacji w ,,czwartkach” o
przysz³oroczny wyjazd równie¿ do
£odzi.       Koordynator Gryfickich

„Czwartków” Janusz Przybysz

„Czwartkowicze” na ogólnopolskich fina³ach w £odzi

Krystian Wa³êga
ze srebrem
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Wyniki i tabele

Klasa Okrêgowa
Wojewódzka

W 29 kolejce Polonia P³oty wy-
soko wygra³a na w³asnym boisku z
Pomorzaninem Nowogard 5:2., a
Rega Trzebiatów odda³a mecz z Pia-
stem w Chociwlu walkowerem.

Wyniki ostatniej, 30 kolejki: Ehr-
le Dobra Szcz. - Polonia P³oty 0:10,
Rega Trzebiatów -  Odrzanka Radzi-
szewo 0:4,  Œwit Szczecin - Unia
Dolice 3:4,  Pomorzanin Nowogard -
Piast Chociwel 2:3,  Stal Lipiany -
Odra Chojna 2:0, Klon Krzêcin -
Morzycko Moryñ 2:0,  Iskierka
Szczecin - Victoria Przec³aw 1:2, Ina
Iñsko - Zorza Dobrzany 4:2.

1. Odrzanka Radz.     62 56:28
2. Œwit Szczecin     56 56:35
3. Piast Chociwel     52 47:25
4. Zorza Dobrzany     51 50:39
5. Pomorzanin Now.     51 50:37
6. Odra Chojna     51 63:34
7. Stal Lipiany     45 64:49
8. Polonia P³oty    45 70:55
9. Ina Iñsko     45 43:43
10. Victoria Przec³aw     45 42:43
11. Morzycko Moryñ    43 64:56
12. Unia Dolice     41 63:53
13. Klon Krzêcin     36 51:82
14. Iskierka Szczecin     26 37:47
15. Ehrle Dobra Szcz.    15 35:87
16. Rega Trzebiatów    6 19:97

Klasa okrêgowa
regionalna

Wyniki 29 kolejki: Iskra Golczewo
- Tanowia Tanowo 5:2, GKS Mie-
rzyn - Wicher Brojce 1:0, Flota II
Œwinoujœcie - Pomorzanin Przybier-
nów 0:5, Jeziorak Szczecin - Œwiato-
wid £obez 5:0, Wybrze¿e Rewalskie
- Sparta Wêgorzyno 1:6, Masovia
Maszewo - Radowia Radowo Ma³e
5:1, Kasta Szczecin - Promieñ Mo-
sty 1:4, Chemik II Police - B³êkitni II
Stargard 4:0.

Wyniki 30 kolejki (ostatniej): B³ê-
kitni II Stargard - Kasta Szczecin 2:2,
Promieñ Mosty - Masovia Maszewo
7:0, Radowia Radowo Ma³e - Wy-
brze¿e Rewalskie 1:5, Sparta Wêgo-
rzyno  - Jeziorak Szczecin 3:0, Œwia-
towid £obez - Iskra Golczewo 3:2,

Tanowia Tanowo - GKS Mierzyn 4:0,
Wicher Brojce - Flota II Œwinoujœcie
2:5, Pomorzanin Przybiernów - Che-
mik II Police 6:0.

1. Pomorzanin Przyb. 70 95:34
2. Flota II Œwinoujœcie 67 91:41
3. Sparta Wêgorzyno 64 79:43
4. Promieñ Mosty 56 89:63
5. Jeziorak Szczecin 47 74:49
6. Iskra Golczewo 44 80:57
7. B³êkitni II Stargard 44 65:70
8. Chemik II Police 43 55:56
9. Œwiatowid £obez 40 56:75
10. GKS Mierzyn 39 59:73
11. Wybrze¿e Rewalskie35 46:64
12. Tanowia Tanowo 34 56:85
13. Wicher Brojce 32 45:68
14. Kasta Szczecin 31 53:82
15. Masovia Maszewo 24 34:69
16. Radowia Radowo M. 23 36:84

Klasa A

Wyniki 22 kolejki (ostatniej): Ba³-
tyk Gostyñ - Mewa Resko 2:5, Orze³
£o¿nica - Korona Stuchowo 3:1,
Orze³ Prusinowo - Jantar Dziwnów
2:4, Pionier ̄ arnowo - Fala Miêdzyz-
droje 3:5, Sowianka Sowno - B³êkitni
Trzyg³ów 1:3, Sparta Gryfice - Bizon
Cerkwica 5:1.

1. Mewa Resko 54 86:34
2. B³êkitni Trzyg³ów 49 94:58
3. Korona Stuchowo 45 80:41
4. Fala Miêdzyzdroje 44 49:34
5. Jantar Dziwnów 40 73:54
6. Sparta Gryfice 35 65:50
7. Pionier ̄ arnowo 32 60:57
8. Orze³ £o¿nica 26 45:46
9. Ba³tyk Gostyñ 25 45:65
10. Sowianka Sowno 17 40:70
11. Orze³ Prusinowo 15 22:74
12. Bizon Cerkwica    2 17:93

Tabela Klasy B na
zakoñczenie sezonu.

1. Pomorzanin II Now. 42 53:17
2. Prawobrze¿e Œwin.  38 52:27
3. Pomorzanin II Przyb. 37 49:30
4. Jastrz¹b £osoœnica 27 53:36
5. Znicz Wysoka Kam. 27 38:39
6. Zalew Stepnica 26 51:34
7. Ba³tyk Miêdzywodzie 23 36:48
8. Gardominka Mechowo16 47:58
9. Huragan Wierzchos³aw12 25:73
10. Zieloni Wyszobór 10 27:69

Liga pi³karska zakoñczy³a
sezon 2012/13
Wyniki ostatnich kolejek i koñcowe tabele

Dnia 19.06.2013 roku w Gimna-
zjum nr 2 w Gryficach odby³ siê Tur-
niej Pi³ki No¿nej Szkó³ Podstawo-
wych z okazji zakoñczenia roku
szkolnego i podsumowanie sezonu
Szkó³ki Pi³karskiej „DIEGO” w
rocznikach 2001 – 2004.

Do rywalizacji przyst¹pi³o 5 dru-
¿yn. Wszystkie dru¿yny zosta³y
poczêstowane s³odyczami i napoja-
mi, a dzieci mimo gor¹ca gra³y z wiel-
kim poœwiêceniem i zaanga¿owa-
niem. Ka¿da dru¿yna otrzyma³a dy-
plomy i puchary, a zwyciêska - me-
dale. Najstarsi adepci sztuki pi³kar-
skiej w roczniku 2001 byli bezkonku-
rencyjni, pokazuj¹c m³odszym kole-
gom, ¿e musz¹ wiele godzin æwiczyæ,
aby im dorównaæ. Cieszy postawa
najm³odszych, którzy mimo du¿ej
ró¿nicy wieku i wysokich przegra-
nych nie za³amywali siê i grali do
koñca.

 
Wyniki
DIEGO 2001 – DIEGO 2004 7:0
DIEGO 2003 – DIEGO 2002 2:3
DIEGO 2022 – DIEGO 2001 0:7
DIEGO 2004 – DIEGO 2003 0:4
DIEGO 2002 – DIEGO 2022 8:1
DIEGO 2001 – DIEGO 2003 4:2
DIEGO 2004 – DIEGO 2002 1:6
DIEGO 2002 – DIEGO 2004 8;1
DIEGO 2001 – DIEGO 2002 4;2

DIEGO 2002 – DIEGO 2004 0:7
 
 Tabela
 1. DIEGO 2001
 2. DIEGO 2002
 3. DIEGO 2003
 4. DIEGO 2022
 5. DIEGO 2004
 
Organizatorem Turnieju by³o

Stowarzyszenie Inicjatyw Spo³ecz-
nych „UŒMIECH” Szkó³ka Pi³karska
„DIEGO” w Gryficach oraz Urz¹d
Miejski Gryfice, a mecze przeprowa-
dzi³ Wies³aw Pietrzak. Sk³adamy ser-
deczne podziêkowania wszystkim,
którzy okazuj¹ nam pomoc, aby
uatrakcyjniæ zajêcia i turnieje.

W pi¹tek 14 czerwca br. Turniej
Pi³ki No¿nej rozegrali najm³odsi Die-
gowcy, którzy æwicz¹ na Orliku przy
SP-4, pod opiek¹ trenera Micha³a
Ardanowskiego. Turniej zorganizo-
wany by³ w rocznikach 2005-2007,
zagra³o 5 dru¿yn, a dzieci zosta³y
nagrodzone medalami.

 
Zapraszamy wszystkich chêt-

nych, którzy chc¹ wst¹piæ w szeregi
Szkó³ki Pi³karskiej „Diego” na
wspólne treningi, które w czasie
WAKACJI odbywaæ siê bêd¹: PO-
NIEDZIA£KI, ŒRODY i PI¥TKI o
godz. 11.00.

Karolina Pietrzak

Turniej pi³ki no¿nej
na zakoñczenie
roku szkolnego

Listy prosimy kierowaæ na adres: 72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7, tel. 91 39 73 730;  www.wppp.vel.pl
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Szkolne Ko³o Mi³oœników Zie-
mi Gryfickiej w Gimnazjum nr 1 w
Gryficach pod opiek¹ Pana Jacka
Lwa, przedstawia czytelnikom Ga-
zety Gryfickiej kolejny fragment
naszej wspólnej historii. W obec-
nym wydaniu pragniemy przedsta-
wiæ historiê Pani Zofii Borek z
domu Falarczyk (prywatnie mojej
prababci).

Zofia Borek, z domu Falarczyk,
urodzi³a siê 30 paŸdziernika 1929
roku w Dzia³dowie. Jej mama (Fran-
ciszka) zajmowa³a siê domem, a tata
prowadzi³ sklep miêsny. Mia³a
czwórkê rodzeñstwa; dwóch braci i
dwie siostry. Zosia nied³ugo mog³a
cieszyæ siê obecnoœci¹ taty, ponie-
wa¿ kiedy mia³a trzy lata tata nagle
zmar³. Od tej pory mama Zosi musia³a
radziæ sobie sama z trudem utrzyma-
nia i wychowania pi¹tki dzieci. Ro-
dzina Zosi mog³a liczyæ na pomoc
dziadków i dalszej rodziny.

Pierwsze lata swojego dzieciñ-
stwa Zofia wspomina jako beztro-
skie, ale te¿ pe³ne ró¿nych obowi¹z-
ków zwi¹zanych z opiek¹ nad m³od-
szym rodzeñstwem. Mówi o sobie, ¿e
by³a niesfornym i ciekawym œwiata

dzieckiem, które nie mog³o d³ugo
usiedzieæ w jednym miejscu.

Kiedy mia³a dziesiêæ lat, wybu-
ch³a II wojna œwiatowa i beztroskie
dzieciñstwo skoñczy³o siê raz na
zawsze. W ¿ycie niespe³na dziesiê-

cioletniej dziewczynki wkroczy³
strach, œmieræ i niepewnoœæ dalsze-
go losu jej i ca³ej rodziny.

Kiedy Niemcy wkroczyli na teren
Polski, w Dzia³dowie jak i w ca³ym
kraju wybuch³ pop³och. Ludzie za-
czêli uciekaæ przed wojskiem nie-
mieckim. Wszyscy chcieli przedo-
staæ siê na drugi brzeg Wis³y. Zabie-
rali ze sob¹ tylko najpotrzebniejsze
rzeczy, zostawiaj¹c ca³y swój doby-
tek. T³umy Polaków ucieka³y przed
siebie, byle dalej od Niemców. To
wtedy po raz pierwszy Zosia zoba-
czy³a œmieræ niewinnych ludzi, któ-
rzy ginêli od niemieckich bomb. Ro-
dzinie Zosi uda³o siê przedostaæ na
drug¹ stronê Wis³y, pomimo tego, ¿e
niemieckie wojsko ostrzeliwa³o te-
ren po³o¿ony przy moœcie. Most ten
zosta³ wysadzony przez wojsko pol-
skie, które zrobi³o to tylko dlatego, i¿
mieli oni nadziejê, ¿e uda im siê w ten
sposób powstrzymaæ agresora.

Ludzie, którzy przeszli przez Wi-
s³ê, g³odowali,  nie mieli gdzie spaæ.
Ludnoœæ polska mieszkaj¹ca na tam-
tym terenie pomaga³a im jak tylko

mog³a, a to udzielaj¹c schronienia w
stodo³ach lub dziel¹c siê z nimi je-
dzeniem.  Wtedy Zosia po raz pierw-
szy doœwiadczy³a na w³asnej skórze
czym jest g³ód. Mama Zosi, tak jak i
inne matki, gotowa³a dzieciom zupê
z pokrzyw, o chlebie mo¿na by³o tyl-
ko pomarzyæ. Rarytasem by³y wtedy
gotowane ziemniaki, które cudem
udawa³o siê zdobyæ.

W tym czasie Zofia przekona³a
siê te¿,  ¿e nie wszyscy Niemcy s¹ Ÿli.
Pewnego popo³udnia podczas ich
tu³aczki podjecha³ do nich motocy-
klem niemiecki oficer,  który zapyta³
sk¹d s¹ i co tu robi¹.  Mama Zosi
opowiedzia³a mu po niemiecku ca³¹
ich historiê. Zna³a jêzyk niemiecki,
poniewa¿ chodzi³a do niemieckiej
szko³y.  Powiedzia³a,  ¿e s¹ z Dzia³do-
wa i uciekaj¹ przed Niemcami. Na co
niemiecki oficer odpowiedzia³, ¿e
oni nie zabijaj¹ cywilów, tylko szu-
kaj¹ polskiego wojska. Kaza³ im wra-
caæ do Dzia³dowa,  ale najpierw da³ im
kartkê i powiedzia³, ¿eby poszli do
kuchni, to dostan¹ tam konserwy.
Rodzina Zosi uda³a siê do kuchni
polowej niemieckiego wojska i do-
sta³a konserwy.  Z zapasem jedzenia
udali siê w drogê powrotn¹ do domu.
Kiedy dotarli do brzegu Wis³y za-
czêli siê obawiaæ,  ¿e  konserwy mog¹
byæ zatrute.  Ich obawy potwierdzali
inni Polacy, którzy nie wierzyli w
dobre intencje niemieckiego ¿o³nie-
rza. Lecz byli tak g³odni, ¿e postano-
wili poœwiêciæ jedn¹ konserwê i dali
j¹ psu. Obserwowali psa, a kiedy
stwierdzili, ¿e pies zjad³ j¹ i nic mu nie
jest, te¿ zaczêli je jeœæ.

 Mama  Zosi postanowi³a zosta-
wiæ sobie kilka konserw, a reszt¹
podzielili siê z rodzinami,  które mia³y
ma³e dzieci. Konserw nie starczy³o
na d³ugo, a g³ód doskwiera³ coraz
mocniej,  wiêc Franciszka gotowa³a
swoim dzieciom  zupê z trawy i po-
krzyw. Ka¿dego dnia przyje¿d¿a³ nie-
miecki oficer, który  pyta³ sk¹d s¹ i co
tu robi¹. Mama Zosi zawsze mówi³a,
¿e uciekali przed Niemcami. Oficer
powtarza³,  ¿eby wracali do domów,
a Franciszka mówi³a,  ¿e nie maj¹ jak,
bo most  jest zbombardowany. Na co

niemiecki ¿o³nierz odpowiada³,  ¿e to
nie ich wina i powinni mieæ pretensje
do polskiego wojska.

Pewnego dnia los uœmiechn¹³
siê do rodziny Zosi i z niemieckiego
promu,  który przep³ywa³ przez Wis³ê
obsun¹³ siê samochód i wypad³ z
niego zapas chleba. Kiedy ludzie to
zobaczyli, to zaczêli ten chleb wy³a-
wiaæ z wody. Z wy³owionego chleba
Frania Falarczyk gotowa³a zupê
chlebow¹.  Pewnego dnia Zosia i jej
starsza siostra Agnieszka, w domu
nazywana Nadzi¹, siedzia³y sobie
nad  brzegiem Wis³y i œpiewa³y pol-
skie piosenki. W tym czasie do brze-
gu przycumowa³y dwa statki. Dziew-
czyny niewiele myœl¹c wsiad³y na
jeden z nich i zaczê³y œpiewaæ, a na
koniec zaœpiewa³y „Mazurka D¹-
browskiego” i zesz³y ze statku. Nie
wiedzia³y, ¿e pomiêdzy tymi statkami
na pontonie œpi niemiecki ¿o³nierz.
Jakiœ czas póŸniej do ich matki przy-
szed³ niemiecki oficer,  który zapyta³
siê, które dziewczyny œpiewa³y na
statku.  Mama Zosi powiedzia³a, ¿e jej
córki.  Wtedy powiedzia³, ¿e mo¿e
przetransportowaæ ich na drugi brzeg
Wis³y,  jeœli Nadzia bêdzie im œpiewaæ
przez ca³¹ drogê. Franciszka zgodzi³a
siê i wsiedli na prom. Ze sob¹ wziêli
kuzynkê Zosi oraz kilka rodzin z ma-
³ymi dzieæmi.  Cdn.
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